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                                                           PROTOKÓŁ Nr XXIII/2016 
z sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich 

z dnia 29 grudnia 2016 roku ( czwartek) 
godz. 10

00
 

 

Sesja Rady Gminy Janowice Wielkie odbyła się w sali konferencyjnej OSP w Janowicach 

Wielkich ul. Kolejowa 2a , pod przewodnictwem Pawła Pawłowicza - Przewodniczącego 

Rady Gminy Janowicach Wielkich. W sesji Rady Gminy na stan 15 radnych udział wzięło 

13 radnych, co stanowi quorum do podejmowania uchwał. Przewodniczący Rady Gminy 

oznajmił, że obrady dzisiejszej sesji są prawomocne.  Po stwierdzeniu prawomocności obrad 

Przewodniczący Rady Gminy, słowami „ otwieram XXIII sesję Rady Gminy Janowice 

Wielkie – o godz. 10
00

 rozpoczął obrady. Serdecznie powitał Radnych Rady Gminy, 

zaproszonych gości, Wójta Gminy Janowic Wielkich Pana Kamila Kowalskiego, Skarbnika 

Gminy Pana Roberta Gudowskiego, Przewodniczącą Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych Panią Oksanę Wasilewską, Sekretarza Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych Panią Małgorzatę Gajewicz Mecenasa Pana Janusza Konkola, 

Sekretarza Gminy Pana Miłosza Kamińskiego, Radnego Rady Powiatu Pana Sławomira Celta, 

sołtysa wsi Trzcińsko Panią Agatę Brodziak sołtysa wsi Miedzianka Pana Andrzeja 

Brudzińskiego Sołtysa wsi Janowic Wielkich Pana Sylwestra Szkaradka jak również gościa 

mieszkańca naszej gminy Pana Bogdana Lesińskiego.                                                                                                                             

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz - przedstawił porządek obrad, który 

wszyscy Radni otrzymali w ustawowym terminie przed sesją wraz z materiałami 

sesyjnymi i projektami uchwał w następującym brzmieniu: 
1.Otwarcie XXIII sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich. 

2.Stwierdzenie quorum. 

3.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy w     

   okresie międzysesyjnym. 

4.Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja o podjętych uchwałach na XXII sesji Rady Gminy. 

6.Podjęcie uchwał: 

    6.1 w sprawie Budżetu Gminy Janowice Wielkie na rok 2017 

       a) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

       b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

       c) opinia komisji Budżetu Infrastruktury Komunalnej o projekcie uchwały budżetowej 

       d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

       e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 

   6.2 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Janowice Wielkie na lata 2017 -    

         2025 

   6.3 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Janowice Wielkie na rok 2016 

   6.4 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania 

         Alkoholizmowi, Narkomanii oraz Pomocy w Rodzinie, w Janowicach Wielkich na rok 

         2017 

   6.5 w sprawie przyjęcia dokumentu pod nazwą „Strategia Rozwoju Gminy Janowice 

         Wielkie na lata 2016-2025”         

  7. Interpelacje, wnioski, zapytania Radnych. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski, zapytania 

      Radnych. 

  8. Sprawy różne 

  9.Sprawy organizacyjne Rady Gminy w Janowicach Wielkich.  

 10.Przyjęcie protokołów z XXII sesji Rady Gminy. 
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 11.Zamknięcie XXIII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz - zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś 

chciałby wnieść uwagi, poprawki bądź wnioski do porządku obrad dzisiejszej sesji dodał też, 

że 22 grudnia 2016 roku odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu Infrastruktury Komunalnej, 

na którym to omawiano i analizowano przedmiotowe uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz – złożył wniosek o dokonanie zmian w 

porządku dzisiejszych obrad polegający na przesunięciu punktu 6.4 na punkt 6.1. 

Rada Gminy przyjęła porządek obrad XXIII sesji wraz z wniesioną poprawką jednogłośnie 

Więcej wniosków nie stwierdzono. 

 

Ad.2 

Stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz - stwierdził już na wstępie, że zgodnie z 

listą obecności w obradach uczestniczy 13 radnych, nieobecni radni to: 

1. Radosław Czaja   

2.Ryszard Sobolewski   

                                                                                     Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu 

Lista obecności gości zaproszonych 

                                                                                     Załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu 

 

Ad.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach, które wpłynęły do    

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota 

- 25.11.2016 pismo skierowane od Wójta Gminy do Starostwa Powiatowego do wiadomości 

Rady Gminy dot. ustawienia znaku A-11 na drodze powiatowej nr 2770 d – treść pisma 

zostało odczytane 

                                                                                 Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu 

 

-12.12.2016 – pismo od Przewodniczącego Rady Gminy w Janowicach Wielkich Pana Pawła 

Pawłowicza oraz radnej i członka zespołu programu rewitalizacji Alicji Kozak –Halota oraz 

Pani Iwony Niedżwiedzińskiej i radnego Jerzego Wasiak Poniatowskiego skierowane do 

Wójta Gminy do wiadomości rady Gminy dot. poszerzenia obszarów przeznaczonych do 

rewitalizacji( poprzez zmianę metodologii czy zastosowanych wskaźników) 

                                                                                 Załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz – kolejne pismo skierowane jest do Wójta 

Gminy ze Starostwa Powiatowego Wydział Dróg Powiatowych do wiadomości Rada Gminy 

w Janowicach Wielkich w odpowiedzi na uwagi dotyczące utrzymania dróg powiatowych 

przebiegających przez teren gminy Janowice Wielkie przekazane przez Wójta pismem z dnia 

30.09.2016r oraz pisma z dnia 25.11.2016r.   

                                                                                     Załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu 

 

08.12.2016- pismo ze Starostwa Powiatowego w Jeleniej Górze o udostępnienie nagrania 

przebiegu XIX Sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 25 sierpnia 2016r 

                                                                                 Załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu 

Otwarcie dyskusji 

Radny Jędrzej Wasiak Poniatowski – mam pytanie odnośnie odpowiedzi dot. uzupełnienia 

ubytków nawierzchni asfaltowej drogi w Mniszkowie. Sformułowanie jest bardzo 

nieprecyzyjne napisane jest tutaj, że sprawa będzie realizowana w ramach posiadanych 

środków finansowych w roku 2017. Prosiłbym bardzo żeby to doprecyzować czy to zostanie 

zrealizowane. Czy faktycznie te ubytki zostaną wypełnione wszystkie czy tylko tak, aby 
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sprawę zbyć? Mnie ta odpowiedź nie satysfakcjonuje w tym zakresie a zależałoby mi na tym 

żeby było to doprecyzowane ze strony Starostwa. Ja przygotuje pismo. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – po otrzymaniu pisma radnego ponownie zwrócimy się 

pisemnie do Starostwa o ostateczne wyjaśnienie dot. ubytków nawierzchni asfaltowej. 

Radny Dariusz Podkański - w jakiej sprawie Starostwo Powiatowe wystąpiło o 

udostępnienie nagrania przebiegu XIX Sesji Rady Gminy – czy tu chodzi o te drzewa na tej 

drodze 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – nie wiem, w jakim celu i pod jakim kątem, czego tam się 

ktoś czegoś doszukuje. Mogę domniemywać, ale naprawdę nie wiem.   

Więcej pytań i uwag nie stwierdzono 

Ad.4 Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym 

Wójt Gminy Kamil Kowalski - sprawozdanie w okresie 24 listopada 2016 r.- 28 grudnia 

2016 r. 

Sprawy gospodarcze: 

-zostały zakupione i przywiezione i wymieniony jest już w Gminnym Ośrodku Pomocy 

Społecznej i wymieniony jest również w Trzcińsku piece grzewcze. Największy i najcięższy 

jest już zniesiony w Urzędzie Gminy na dół gdzie panowie po Nowy roku będą montować.  

Wszystko wskazuje na to, że będziemy mogli zrealizować to, co dążyliśmy do 

wyeliminowania zatrudnienia palacza. 

- Wykonany został remont pieca u mieszkańców w Trzcińsku w związku z interwencją straży 

pożarnej 

- wciąż trwają formalności po pożarze w mieszkaniu komunalnym przy ul. Sportowej w 

Janowicach Wielkich - ruch lokatorów związany z zameldowaniem się formalności trwają 

głównie w oparciu o postępowanie rozpoznawcze policji na zlecenie prokuratury 

jeleniogórskiej dotyczące tego wydarzenia, które miało miejsce. Udało się doprowadzić do 

tego, że jeden z przyznających się lokatorów zlecił i podpisał sam umowę na remont tego 

dachu. Remont został wykonany nie jest zagrożone pozostałe mienie w tym budynku 

wspólnotowym. 

- Kończymy zadanie inwestycyjne związane z instalacją arsenową w wodzie tak jak już 

wcześniej państwa informowałem. Dokonaliśmy wymianę dwóch urządzeń kompresor i 

chlorator do tego wymienione są lampy jest monitoring montowany – rozliczany do końca 

roku.  W związku z nakazami odgórnymi musimy dokonać badania trytu, radu, radonu w 

wodzie z uwagi na wytyczne - w lutym 2017 r. przeprowadzi Państwowy Instytut Górnictwa 

w Gliwicach na nasze zlecenie w związku z obowiązkiem przedstawienia danych Sanepidowi 

- zakupiliśmy do naszego traktora pług śnieżny za ok. 5, 3 tys. zł 

- usunięty został cis z Parku przy 1 Maja 10 (był pochylony na dom i drogę) 

- był problem z usunięciem drzewa na brzegu Bobru koło DPS: jedno drzewo się przewróciło, 

drugie zostało wycięte przez straż interwencyjnie, pozostałe czekają na realizację przez 

RZGW (jest wydana nasza decyzja) 

- nasi pracownicy wykonali 2 wylewki pod gniazda koszowe w Radomierzu w 2 miejscach 

-postawione zostały 2 nowe tablice ogłoszeń w Trzcińsku, także: ukończono montaż 

kierunkowskazów do posesji 

-postawione zostały 3 lampy w Komarnie na boisku postawione, także lampa solarna na 

skrzyżowaniu Lipowej i Spacerowej w Komarnie 

- wymieniane są na bieżąco belki kolejowe w moście na Starych Janowicach 

- przystanek na żądanie w Komarnie –o ile radni z Komarna chcieliby zapoznać się treścią 

odpowiedzi to jest do wglądu u Sekretarza Gminy. Natomiast powiat nie zgadza się na 

umiejscowienie przystanków na żądanie do póki nie zostaną wybudowane zatoki albo 

przynajmniej perony dla pasażerów. Zważywszy na groteskę, że nigdzie na drodze 

powiatowej na terenie naszej gminy takowych nie ma będziemy wystosowywać pismo z 
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nakłonieniem Powiatu żeby to wykonał. Domniemuję, że z braku źródeł finansowych 

odpowiedź będzie odmowna.  Na szybkie wyliczenia mówi się tu około 5-7 tys. zł 

- między czasie miało miejsce 3 awarie sieci wodociągowej dosyć spore. Nasi pracownicy 

własnymi siłami usunęli i 1 awaria prądu w mieszkaniu komunalnym przed Wigilią. 

Inwestycje: 

- odbiór wykonanego remontu mostu drewnianego w Trzcińsku. Trwa rozliczenie z Urzędem 

Wojewódzkim tego zadania również rozliczanie dotacji na remont ul. Chłopskiej na szczęście 

w okresie roku 2016 możemy rozliczyć do 15 stycznia 2017r. 

Zamówienia publiczne: 

-miały miejsce i zostały rozstrzygnięte dwa zamówienia publiczne pierwszy to przetarg na 

dowóz dzieci do placówek oświatowych wygrał tak jak w okresie poprzednim Serwis 

Samochodowy Sp. z o.o. za cenę 112.970 zł, od czego należy odjąć 26.424 zł kosztu 

dzierżawy; dodatkowo w cenie na podstawie oficjalnego kryterium wykonawca zadeklarował 

2500 km przewozów na zajęcia edukacyjne zarówno dla młodzieży szkolnej jak również 

dzieciaczków przedszkolnych 

- zapytanie ofertowe na obsługę bankową gminy w 2017 r.: wygrał jak dotychczas BNP BGŻ 

Paribas była jedyna oferta- cena 80.460 zł z potrzymaniem punktu kasowego Monetia. 

Dużym plusem jest to, że w końcu po ponad półtora rocznej walce i dogadywania się Monetia 

obsługuje wpłaty i wypłaty na konta BGŻ Paribas gdzie wcześniej niemiało to miejsca. 

Gospodarka gruntami i nieruchomości: 

- odbyło się 9 grudnia posiedzenie Komisji Urbanistycznej, związanej z planem 

zagospodarowania przestrzennego, która przekazała liczne i cenne uwagi wykonawcy planu 

miejscowego; w następstwie uwag wykonawca nie przygotował jeszcze poprawionego 

projektu planu jest to w trakcje przygotowywania. Natomiast komisja zwróciła się do gminy 

na konieczność sporządzenie analizy realizacji dotychczasowych planów miejscowych 

(opracowanie jest obowiązkowe od niedawna do okazania podczas procedury nadzoru nad 

pracami planistycznymi, sprawowanego przez Wojewodę w ramach ogólnego nadzoru 

prawnego) - wybrano wykonawcę z Wrocławia „Punkt Katarzyna Grochowska”: za niecałe 5 

tys. zł, prace potrwają 3 miesiące równolegle z planem 

- dokonaliśmy decyzji podziałowej na rzecz Urzędu Miasta Kowary (mienie stanowiące 

spadek bezdziedziczny) wyodrębniająca 10 działek budowlanych w środkowym Mniszkowie 

-2 decyzje podziałowe dla właściciela gruntów przy ul. Spacerowej w Janowicach Wielkich - 

powstały 4 działki budowlane 

-trwa przyjmowanie ofert na zakup od gminy działki w Miedziance koło nr 5- cena 

wywoławcza 30 tys. i jest zainteresowanie zakupem.  (Miedzianka dzięki Springerowi to 

słynne miejsce i stąd zainteresowanie) 

-na początku lutego odbędzie się III przetarg na były budynek GOZ: cena 340 tys. zł (nie 

dolicza się VAT), b. GOZ objęty monitoringiem dla bezpieczeństwa 

 

Inne sprawy: 

- odbywają się II konsultacje w sprawie nazw ulic dotychczasowej ul. Świerczewskiego; 

szukamy dwóch dodatkowych nazw do 3 stycznia; aktualnie trwa ankieta. 

- mieliśmy kontrolę realizacji spraw obronnych w UG przez Starostwo – bez uwag 

- ostatni Informator Janowicki wydany został dodatkiem z Echem Seniora- cieszymy się z 

aktywizacji naszych seniorów, którzy postanowili wydawać regularna wkładkę do naszego IJ 

- tak jak przekazywałem już na KB z zaskoczeniem w sprawie Wodnika po raz pierwszy w 

ramach naszych próśb czy jakiego kol wiek postępowania związanego z Wodnikiem zwolnień 

zostaliśmy przez Sąd Jeleniogórski i od kosztów apelacji zwolnieni - 7, 6 tys. zł 

- trwają w urzędzie szkolenie związane z centralizacją Vat w Gminie i podległych jednostkach, 

o czym już państwu mówiłem, że od 2017 roku mamy obowiązek wprowadzenia takiej 
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centralizacji na bieżąco. Pracownicy jednostek podległych i pracownicy urzędu są szkoleni. 

Wszystkie faktury szkoły przedszkola GOPS i urząd będą wystawiane na Gminę Janowice 

Wielkie. 

Wizyty, spotkania: 

- okres bożonarodzeniowy: Mikołajki, Jasełka, Wigilie w szkole i świetlicach oraz spotkanie 

opłatkowe w DPS 

- ZIT- okresowe spotkanie robocze, D. Goetz dot. Miedzianki i LPR, dyr. ZPiR w Janowicach 

Wielkich dot. nazw ulic, przedstawiciele Zarządu Powiatu dot. remontów dróg, Forum 

Ekonomiczne w Karpaczu- z udziałem samorządów, burmistrz Sz. Poręby, Sekretarz na 

spotkaniu z min. Zalewską dot. reformy systemu edukacji 

-listy wychodzących.: 445, przychodzących. 381 

Otwarcie dyskusji 

Radny Piotr Lesiński - przetarg na dowóz dzieci czy jest na cały rok 2017 

Wójt Gminy Kamil Kowalski- tak jak rozmawialiśmy na cały rok kalendarzowy 2017 a nie 

na rok szkolny. 

Radny Piotr Lesiński – firma, która wygrała przetarg dała darmowy limit kilometrów dla 

dzieci w szkole przedszkola. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – tak jak już mówiłem 2500 km przewoźnik przeznaczył na 

zajęcia edukacyjne zarówno dla młodzieży szkolnej jak również dzieciaczków 

przedszkolnych. W poprzednich latach były inne kryteria przetargowe, ale z uwagi na to, że 

zmieniły się prawo o zamówieniach publicznych my musieliśmy brutalnie wpisać pewne 

rzeczy 60% cena pozostałe 40% jeszcze nam dali kolejne wartości jest to wpisane w ramach 

tego, co zapłacimy a te 2500 km jest do wykorzystania i podziału przez szkołę. Do tej pory 

było różnie poprzedni wykonawca dał nam też te wartości i z obecnym wykonawcą też 

domówiliśmy się i mniej więcej jest porównywalna wartości 2500 km do wyjeżdżenia.   

Radny Piotr Lesiński – w związku z tym opodatkowaniem instytucji państwowych VAT i 

wszystkim podległym szkoła przedszkole itd. rozumie, że wynajęcie hali przez UKS czy 

GLKS gdzie tak walczyliśmy o zniżenie z Urzędem Gminy wszystko automatycznie idzie 

23% w górę. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – w górę albo w dół. Bo kwota brutto może stać się 

kwota netto. W tym momencie nie wszystkie koszty związane proporcjonalnie w zależności 

od współczynnika i od zakupu pozwala ustawa na obniżanie VAT. VAT już będzie obliczała 

cała gmina. Cena jednostkowa dla użytkownika w tym momencie się nie zmienia 

Radny Piotr Lesiński – ja już dostałem poinformowany, że składka od 1.01.2017  idzie w 

górę o 23% czy jest to możliwe za wynajem hali.  

Wójt Gminy Kamil Kowalski –zobaczymy będziemy robić wszystko żeby te stawki 

pozostały na takim poziomie. Na razie uczymy się tego wszystkiego 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota - te awarie sieci wodociągowej to 

były gdzie. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – raz było w Trzcińsku w Janowicach Wielkich na ulicy 

Nadbrzeżnej bardzo poważna a trzeci raz nie pamiętam. 

Radny Jędrzej Wasiak Poniatowski - a ja mam pytanie odnośnie przetargu w Miedziance 

Ten przetarg był przygotowany na czyjś wniosek i czy jest wiadomo, jaki jest cel zakupu tej 

działki i co tam ma być realizowane. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – tak jest to człowiek związany ze sztuką i działaniami 

kulturalnymi. Tak naprawdę to ja nie mam obowiązku i nie mam prawa pytać odnośnie 

zagospodarowania bądź ze studium. Z tego, co rozmawialiśmy chciałby otworzyć galerię 

sztuki. Punkt spotkań twórczych. 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz- mówił pan monitoringu byłego ośrodka 

zdrowia, jaki jest to rodzaj monitoringu? 
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Wójt Gminy Kamil Kowalski – pięć kamer połączone z akcja patrolową, która jest 

wynajmowana, ponieważ tak jest taniej. 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz- mówił pan o konsultacjach w sprawie 

nazw ulic i po raz kolejny mamy ta sytuację, że głosować można ile razy się chce. Myśmy o 

tym rozmawiał podczas głosowania nad ulicą Rudawską, i wtedy mieliśmy przyobiecane, że 

to już się więcej nie powtórzy, natomiast znów mamy taką sytuacje ze głosować można wiele 

razy. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński – tak celowo zrobiliśmy żeby była łatwość głosowania 

wystarczy tylko wejść podać swoje dane. Nie zweryfikujemy czy dana osoba ma 16 lat. 

Natomiast wiedząc o tym, że, mogą pojawić się jacyś multiklikacze, którzy będą klikać na 

swoje ulubione nazwy, dlatego apelujemy do uczestników konsultacji, aby głosować tylko 

jeden raz i taki stosowny zapis widnieje na dole. 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz – nie do końca przekonuje mnie jednak to, 

co Pan powiedział, dlatego że niejednokrotnie brałem udział w ankietach internetowych, i tam 

było fajnie to rozwiązane, czyli to, o czym rozmawialiśmy wcześniej, czyli ze można było 

głosować tylko raz z jednego numeru IP dziennie po to by nie dublować głosowania, bo to ze 

mówił Pan i owszem o tym, że ktoś podaje tam swoje dane osobowe, ja tego tam nie 

zauważyłem, bo po prostu przechodzimy z linka do strony gdzie można oddać głos, oddajemy 

głos, wyświetla się rzeczywiście napis, że „dziękujemy za oddanie głosu – można oddać go 

tylko raz”, po czym przechodzimy z powrotem do strony z głosowaniem, możemy 

zagłosować i tak w kółko..   moim zdaniem dublują się liczby i do końca nie jest to dobre 

rozwiązanie. Mam jeszcze jedno pytanie odnośnie szkolenia pracowników z programu VAT 

rozumie, że szkoleni są wszyscy z księgowości jak również z podległych jednostek. Czy te 

szkolenia są wyjazdowe? 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski- szkoleni są wszyscy i odbywa się w Urzędzie Gminy. 

Radny Piotr Lesiński - w sprawie tego monitoringu mówił Pan, że 100 zł miesięcznie byłego 

ośrodka Zdrowia. Tak. Odnośnie konsultacji my i tak będziemy musieli podejść realnie do 

tego, która propozycja ma najwięcej głosów.    

Radna Iwona Niedźwiedzińska – w pana sprawozdaniu nic nie usłyszałam odnośnie pisma 

złożonego przez grupę radnych odnośnie rewitalizacji terenów lokalnych czy ma Pan cos 

dodo dania. Ja dostałam na maila od Pani Goetz z Stowarzyszenia Faktor pismo, które zostało 

do Pana skierowane. Ja zrobiłam kopie czy Pan Przewodniczący mógłby zapoznać radnych z 

treścią tego pisma. 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz – odczytał treść pisma 

 
                                                                                          Pan 

Kamil Kowalski 

       Wójt  Gminy Janowice Wielkie 

       ul. Kolejowa 2 

       58-520 Janowice Wielkie 

 

 

  

 

Stowarzyszenie Społeczno-Kultutralne Faktor, po zapoznaniu się z pismem radnych z dnia 

12.12.2016 r. 
oraz po ponownym przeanalizowaniu procesu tworzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji (LPR)  

oraz przesyłanych danych i informacji, przychyla się do wniosku radnych o poszerzenie obszaru obję-

tego LPR, ze względu na troskę o: 
- dobro całej gminy Janowice Wielkie  i jak najlepszego wykorzystania możliwości uzyskania dofi-

nansowania na rewitalizację różnych miejsc w gminie 
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- jakość LPR – działania i propozycje firmy oraz osoby zajmującej się tym zamówieniem wskazują na 

niewystarczającą staranność w opracowaniu odpowiedniej i wymaganej jakości LPR (wymaganej do 

akceptacji przez UMWD) 
- stan czasowy tej sytuacji, który w zasadzie wyklucza już starania o możliwość dofinansowania na 

rewitalizację Miedzianki w najbliższym konkursie, który trwa do połowy lutego 2017 r. 
  

Złożenie wniosku na rewitalizację Miedzianki wraz z LPR, który byłby niewiadomej  jakości oraz nie 

uzyskał akceptacji UMWD, skazałoby te starania na kompletne niepowodzenie . Czas do 15.02.2016 r. 

jest zbyt krótki na opracowanie LPR, konsultacje, poprawki, przyjęcie przez Radę Gminy, ocenę 

UMWD, uwagi i poprawki itd. 
 

W sytuacji, kiedy  nie ma już szans na złożenie wniosku do najbliższego konkursu na rewitalizację 

Miedzianki, warto podjąć działania na rzecz poszerzenia LPR o inne obszary, proponowane przez inne 

wsie, co w przyszłości może być przydatne w aplikowaniu o środki publiczne dla tych określonych 

zadań i obszarów.        
 

 

z poważaniem 

 

Prezes Zarządu 

 

 Dorota Goetz 

 

 

                                                                                     Załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – podtrzymuję to, co powiedziałem radnej po KB. Nie 

komentuje zmiany podejścia Stowarzyszenia Faktor do całości tematu na przestrzeniu 9 

miesięcy z totalnej walki o samą Miedziankę jest inne podejście myślę, że każdy myślący 

rozumie przedstawione słowa wie, co ujęła Pani Prezes. Natomiast cieszę się bardzo, że nie 

muszę stać między młotem a kowadłem gdzie miało miejsce do tej pory. Tak Jak 

powiedziałem Pani radnej, że podejmujemy wszelkie działania żeby iść w stronę 

jednomyślności teraz przedstawionych przez grupę radnych tak jak i przede wszystkim przez 

Stowarzyszenie Faktor. Będziemy prosić wykonawcę o jak największe rozszerzenie o 

dostosowanie takich wskaźników tak żeby to jednolicie w związku z oboma pismami miało 

miejsce. Ja spodziewam się zmian w zapisie umowy. 

Więcej pytań i uwag nie stwierdzono 

Ad.5. Informacja o podjętych uchwałach na XXII sesji Rady Gminy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota -odczytała informację o 

uchwałach na XXII sesji Rady Gminy. Łącznie Rada Gmina w dniu 24 listopada 2016r 

podjęła 3 uchwały. 

                                                                                     Załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu 

 6.Podjęcie uchwał: 

 Ad.   6.1 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania 

 Alkoholizmowi, Narkomanii oraz Pomocy w Rodzinie, w Janowicach Wielkich na 

rok 2017 

Przewodnicząca Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

Narkomanii oraz Pomocy w Rodzinie Oksana Wasilewska -, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo Projekt Uchwały, jaki chciałabym Państwu przedstawić dotyczy Gminnego Program 

Profilaktyki i Przeciwdziałania Alkoholizmowi, Narkomanii oraz Przemocy w Rodzinie w 

Janowicach Wielkich na 2017 rok. Nadmieniam, iż Projekt ten został opracowany zgodnie z 

obligatoryjnymi zadaniami oraz potrzebami, jakie występują na terenie gminy. Projekt Wójta 

Gminy zawiera autopoprawkę wynikającą z uwagi Komisji Budżetu i Infrastruktury 
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Komunalnej dotyczącej kwoty na realizację Programu w uzasadnieniu oraz rozdziale 7: 

powinno być: 70 000 zł oraz omyłki pisarskiej we wprowadzeniu do programu dotyczącej 

daty jednego ze źródeł prawa: powinno być 18 czerwca 2015 r. (dotyczy to Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych) Zbiór powyższych działań spisany jest w postaci 

Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania Alkoholizmowi, Narkomanii oraz 

Przemocy w Rodzinie uchwalanego corocznie przez Radę Gminy. Ustawa o wychowaniu w 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi jak również ustawa o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie nakłada na gminę obowiązek prowadzenia działań związanych z 

profilaktyką uzależnień, rozwiązywaniem problemów alkoholowych 

 i przeciwdziałaniem przemocy domowej. W ustawie o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi ustawie o przeciwdziałaniu narkomanii jak również w 

ustawie o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie wyszczególniono zadania, jakie powinna 

realizować gmina w ramach gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych, narkomanii oraz przemocy w rodzinie. Dodatkowo Ustawa o zdrowiu 

publicznym z dnia 11 września 2015 r. (Dz. U. z 2015 r., poz. 1916)] w art. 19 pkt. 4 

wprowadziła zmiany do ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi Między innymi ar 4
1.

ust. 2 otrzymał brzmienie: „Realizacja zadań, o których 

mowa w ust. 1, jest prowadzona w postaci gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych stanowiącego część strategii rozwiązywania problemów 

społecznych, uchwalanego corocznie przez radę gminy, uwzględniającego cele operacyjne 

dotyczące profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, określone w Narodowym 

Programie Zdrowia. Projekt Gminnego Programu poza wstępem, diagnozą sytuacji w gminie 

Janowice Wielkie w aspekcie problemów alkoholowych narkotykowych oraz przemocy w 

rodzinie jak również określeniu celów i priorytetów jak i zadań składa się z 9 właściwych 

rozdziałów tj. 1 rozdział dotyczy: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 

od alkoholu 2 rozdział dotyczy: 2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy 

alkoholowe, problemy narkomanii pomocy psychospołecznej i prawnej, a w szczególności 

ochrony przed przemocą w rodzinie; 3 rozdział dotyczy: 3) prowadzenie profilaktycznej 

działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych, 

przeciwdziałania narkomanii i przemocy w rodzinie w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 

sportowych a także działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych 

programach opiekuńczo wychowawczych i 4 rozdział dotyczy: 4) wspomaganie działalności 

instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej rozwiązywaniu problemów alkoholowych, 

narkomanii i przemocy w rodzinie. Współpraca z organizacjami pozarządowymi i innymi 

jednostkami pożytku publicznego w obszarze zakresie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów uzależnień 5 rozdział dotyczy: 5) podejmowanie interwencji w związku z 

naruszeniem przepisów dotyczących reklamy, promocji i warunków sprzedaży napojów 

alkoholowych oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego 6 

rozdział dotyczy: 6) Ograniczenia dostępności do alkoholu.7 rozdział dotyczy: 7) 

Finansowania programu i zasady wynagradzania członków Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 8 rozdział wskazuje: Realizatorów oraz Parterów Programu 9 

rozdział dotyczy: Monitoringu problemów związanych z problematyką uzależnień. W 

poszczególnych rozdziałach zawarte są szczegółowe zadania związane z profilaktyką 

uzależnień, rozwiązywaniem problemów alkoholowych i przeciwdziałaniem przemocy 

domowej. Wzbogacony o wartość wskaźników oraz terminem realizacji zadań. Gminny 

Program ma na celu między innymi kontynuację działań edukacyjnych, kreowanie zdrowego 

stylu życia mieszkańców Gminy Janowice Wielkie, prowadzenie kampanii profilaktycznych, 

wspomaganie i dofinansowanie imprez o charakterze rekreacyjnym, sportowym, działań 

edukacyjnych, finansowanie spotkań i warsztatów profilaktycznych dotyczących umiejętności 
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dobrego funkcjonowania społecznego. Ma on na celu wspieranie rodzin z problemem 

alkoholowym (zagrożonych alkoholizmem), ochrony przed przemocą w rodzinie jak i 

problemem uzależnień od narkotyków, jakie należałoby zrealizować w 2017 roku Zgodnie z 

art. 18
2
 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi dochody z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych wykorzystywane będą na realizację gminnych programów 

profilaktyki  

i przeciwdziałania uzależnieniom w rodzinie nie mogą być przeznaczone na inne cele. W 

świetle powyższego proszę Wysoką Radę o przyjecie powyższej Uchwały wraz z 

autopoprawką w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania Alkoholizmowi, 

Przeciwdziałania Narkomanii oraz Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Janowicach 

Wielkich na rok 2017 rok, co jest w pełni zasadne. Dziękuje za uwagę                       

                                                                                    Załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Komunalnej Piotr Gołębski 

Przedmiotowy projekt uchwały omawiano i analizowano szczegółowo. Komisja w wyniku 

przeprowadzonego głosowania głosowała „za” 5 głosów, głosy „ przeciw ‘‘ „wstrzymuję 

się” nie wystąpiły.   

Otwarcie dyskusji 

Przewodniczący rady Gminy Paweł Pawłowicz - we wprowadzeniu jest zapis, że program 

będzie realizowany przy współpracy różnych podmiotów począwszy od pomocy społecznej 

po przez placówki oświatowe służbę zdrowia i instytucje strzegące porządek publiczny i 

przestrzegania prawa oraz instytucje pozarządowe instytucje kościelne, które stanowią nie 

odłączną część nieodłączną część systemu profilaktyki i przeciwdziałania problemów 

uzależnień. Mam pytanie jak ta współpraca wygląda przez te instytucje. 

Małgorzata Gajewicz Sekretarz Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych Narkomanii oraz Pomocy w Rodzinie - praca ta układa się bardzo dobrze 

zarówno ze strony Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, bo wiadomo, że w składzie 

gminnej Komisji ds. rozwiązywania problemów alkoholowych są pracownicy socjalni. 

Kościół Zielonoświątkowy współpraca jest na wysokim poziomie. Następnie ośrodek 

interwencji kryzysowej, szkoła, ośrodek zdrowia współpraca i pomoc jest na każde zawołanie.                 

Więcej pytań, uwag i dyskusji nie zgłoszono 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz -przed przystąpieniem do głosowania 

przeczytał projekt uchwały w sprawie przedmiotowej wraz z naniesionymi dzisiaj 

poprawkami i oznajmił, że w czasie głosowania na sali obrad obecnych jest 13 radnych W 

wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego głosowało 13 radnych, 13 głosów „za” głosy 

„ przeciw” i głosy ‘’wstrzymuje się’’ nie wystąpiły 

Uchwała otrzymała 

Nr XXIII/115/2016 

 

Przerwa 11:20- 11:30 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota – macie państwo przed sobą 

kalendarze wydane przez Grupę Odnowy Wsi Janowice Wielkie do tego dołączony jest folder 

dotyczący naszych działań w sołectwie. Obie te rzeczy z finansowane są z projektu, który 

został dofinansowany przez Urząd Marszałkowski Województwa Dolnośląskiego przez 

 budżet województwa także przez gminę Janowice Wielkie z budżet gminnego, za co 

serdecznie dziękujemy. Zapraszamy przy okazji, jeżeli ktoś korzysta z Internetu na stronie 

( gminnej) zamieszczony jest nasz film promocyjny. Janowice Wielkie rudawskie smaki i 

kolory” promujący Janowice Wielkie oraz najbliższe otoczenie.  Promocja idei Odnowy Wsi 
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Dolnośląskiej w miejscowości Janowice Wielkie poprzez wykonanie materiałów 

promocyjnych, organizację warsztatów oraz akcji „O, jabłko pieczone”.  

 

Ad.6.2.w sprawie Budżetu Gminy Janowice Wielkie na rok 2017 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – na wstępie wniósł autopoprawki wniesione na 

Komisji Budżetowej jak również na wniosek składu orzekającego RIO uzupełnił objaśnienia 

do budżetu o informacje dotyczące nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w 2017 roku. 

                                                                                   Załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu 

Następnie odczytał treść uchwały oznajmiając, że 

Ustala się dochody w łącznej kwocie: 15.672.732,00 zł w tym: dochody bieżące w 

kwocie 14.222.732,00 zł, dochody majątkowe w kwocie 1.450.000,00 zł Ustala się 

wydatki w łącznej kwocie 14.772.732,00 zł w tym: wydatki bieżące w kwocie 

13.186.177,98 zł. wydatki majątkowe w kwocie 1.586.554,02 zł Ustala się nadwyżkę 

dochodów nad wydatkami w wysokości: 900.000,00 zł. którą przeznacza się na spłatę 

wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek zgodnie z Ustala się limit zobowiązań z 

tytułu kredytu na sfinansowanie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 

budżetu w kwocie 500.000,00 zł Ustala się rezerwę ogólną w wysokości  17.000 zł. 

Ustala się rezerwę celową w wysokości 33.000 zł., z przeznaczeniem na realizację zadań 

własnych z zakresu zarządzania kryzysowego. Ustala się dotacje udzielone z budżetu 

gminy podmiotom należącym i nienależącym do sektora finansów publicznych w 

wysokości  607.900,00 zł., Ustala się plan dochodów i wydatków jednostki budżetowej 

na rachunku, o którym mowa w art. 223 ust.1 ustawy o finansach publicznych w 

wysokości po 118.000,00 zł.,  Ustala się dochody z tytułu wydania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz wydatki na realizację zadań określonych w Gminnym 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i w Gminnym 

Programie Przeciwdziałania Narkomanii w wysokości po 70.000,00 zł Ustala się 

dochody z opłat za korzystanie ze środowiska na rok 2017 oraz wydatki nimi 

finansowane w wysokości po 10.000,00 zł., Ustala się dochody oraz wydatki z tytułu 

gospodarki odpadami, realizowanymi na podstawie ustawy z dnia 13 września 1996 r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach, w wysokości po  700.000,00 zł. Ustala się 

dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz 

inne zadania zlecone ustawami w wysokości po 3.093.342,00 zł. Ustala się plan 

wydatków na przedsięwzięcia realizowane w ramach Funduszu sołeckiego w podziale na 

sołectwa w wysokości 115.706,36 zł. Zwrócił się do radnych o zadawanie pytań w 

sprawach niezrozumiałych. 

 

                                                                          Załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu 

 

     

 b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński - po dokładnym i wnikliwym zapoznaniu się z 

projektem uchwały budżetowej na rok 2017 Sekretarz Gminy odczytał Uchwałę Nr 

I/303/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 12 

grudnia 2016 roku 

                                                                                   Załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu 
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 c) opinia komisji Budżetu Infrastruktury Komunalnej o projekcie uchwały budżetowej 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Komunalnej Piotr Gołębski 

Przedmiotowy projekt uchwały omawiano i analizowano szczegółowo. Komisja w wyniku 

przeprowadzonego głosowania głosowała „za” 4 głosy, 1 głos „wstrzymuję się” (I. 

Niedźwiedzińska) głosy „ przeciw ‘’ nie wystąpiły.      

 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

Radny Dariusz Podkański - czy te 450 tys. zł było planowane ze sprzedaży byłego ośrodka 

zdrowia 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – jest to łącznie 80% wszystkich nieruchomości + 

sprzedaż 5 mieszkań + wpłaty ratalne za poprzednie sprzedane mieszkania w latach 

poprzednich 

Radny Piotr Gołębski – ja mam pytanie odnośnie dochodów w dziale dostarczania wody 

str.1. dział 400 rozdział 4002 §0830 jest przyjęte teraz 450 tys. zł w ubiegłym projekcje 

budżetu było 60 tys. zł, czyli tutaj mamy ujęte przewidywane stawki. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – nie. na dzień 30.11.br mamy plan 432 tys. zł 

wykonanie na 30.11.br mamy 400 tys. zł. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – wyjaśnienia, które dostaliśmy do 

budżetu gminy wraz z autopoprawką mamy zapisane, że budynek ośrodka zdrowia 

przyjmujemy wartość 500 tys. zł a Pan Wójt w sprawozdaniu międzysesyjnym mówił o 340 

tys. zł. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski - to była podana wartość kosztorysowa mamy wycenę. 

Te wartości podane wszystkich działek i budynków to wartości kosztorysowe. Dla tych 

wszystkich wartości przyjęliśmy, 50% czyli cenę realną bardzo bym się cieszył 250 tys. zł. A 

dla pozostałych zakładam 80% szacunkowy. Nie zakładam, 100% bo lepiej w ciągu roku 

zmienić dochody niż przeszacować. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – 340 tys. zło, których mówiłem to jest trzeci przetarg i taka 

jest nasza nadzieja. Na razie nie wiemy zobaczymy, co czas pokarze.  Zainteresowanie było 

przed drugim przetargiem ktoś zadzwonił z zapytaniem czy ten przetarg będzie. Wadium nikt 

nie wpłacił. Czekamy. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – kwota obsługi długu publicznego 

określa się na poziomie 250 tys. zł na zabezpieczenie spłaty odsetek od kredytu i pożyczek 

istniejących, w 2017 roku nie planuje się zaciągnięcia kredytu lub pożyczki długoterminowej 

To, co z projektem kanalizacji Janowic Wielkich czy będzie realizowany czy będzie później. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – w związku z sytuacją, jaka jest w Polsce na chwilę 

obecną wszelkie dofinansowania Urzędy Marszałkowskie wzięły jak powiat wysoką 

wstrzemięźliwość i rozpatrują powoli wnioski. Złożyliśmy wniosek odnośnie kanalizacji 

gdzie 99% wydatku wszystko jest przeznaczone do realizacji ponoszone w 2018 roku. W 

momencie, kiedy skończy się ocena proceduralna i dojdzie do podpisania umowy wtedy 

dopiero będziemy realizować i podejmować będziemy to omawiać w wieloletniej prognozie 

finansowej to ujmować jak i w zadaniach inwestycyjnych. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – wszystko wskazuj na to, że jeżeli zostaną te środki 

uruchomione, jeżeli podpiszemy umowę na dofinansowanie 60% w zależności od tego 

działania procedury przetargowe przygotowania tego wszystkiego będą trwały tyle, że 

pierwsze wydatki myślę, że nastąpią 2018 roku, bo na 2017 rok nie ujęliśmy takich 

długoterminowych tematów finansowych. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - w poprzednim projekcje budżetu 

spłacaliśmy subwencje oświatową był taki punkt 720 tys. zł na spłatę subwencji. Proszę mi 
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powiedzieć, bo przeglądając ten budżet nie zauważyłem, w jaki sposób będzie rozwiązana 

kwestia długu Wodnika, bo to jest potężna kwota. 

Skarbnik Gminy Robert, Gudowski – częściowo jest to ujęty w zawyżonych kosztach opłat 

za wodę i ścieki nie są te wartości ujęte w całych kwotach, bo gdybyśmy ujęli to budżet 

rozjechałby się całkowicie, iż nie stać nas w tym momencie na takie wydatki bieżące w 

momencie, kiedy te sprawy będą rozstrzygnięte w ostatniej instancji. Będziemy negocjować z 

Wodnikiem o rozłożenie w czasie zaległości, co najmniej na 2-3 lata. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz, – jaka jest aktualna kwota zalegamy do 

Wodnika. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski - na dzień 30.10.2016 zaległość dla Wodnika wynoszą 

1 438.463,82 zł. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – powiedział Pan, że część kosztów 

założyły spłatę to ile dokładnie. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – 901 & 430 (300 tys. zł) dorzucono dodatkowo według 

tych nowych stawek, które już mamy. Zał. Nr 2 str. 11 § 4300 – mamy kwotę 484 tys. zł. 

Czyli 234 tys. zł zakup ścieków, które powstaną w przyszłym roku a 250 tys. zł na spłatę ja 

będę płacił faktury wymagalne wyrokami sądowymi a niebieżące. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - założył Pan, że Wodnik w przyszłym 

roku odbierze od nas 30 tys.m
3
 ścieków. 

Radny Jędrzej Wasiak Poniatowski - pytanie odnośnie wydatków, str. 2 dział 71004 plany 

zagospodarowania przestrzennego czy te 30 tys. zł są zabezpieczone środki na Mniszków 

TAK 

Wiceprzewodnicząca rady Gminy Alicja Kozak Halota - zał. Nr 3 wydatki majątkowe – 

modernizacja ulicy 1 Maja we wsi Janowice Wielkie gdzie ona jest w załączniku. Bo w 

załączniku nr 2 w tym dziale i rozdziale nie widzę tego § o ile to zostało zapisane w 

załączniku nr 3   

Skarbnik Gminy Robert Gudowski - zgodnie z tymi & uległy zmianie w zał. nr 3 w to było 

wcześniej podawane 1; 59 przy podejmowaniu uchwały zmienione analogicznie w systemie 

bestia. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota - odniesienie do zał. Nr 3 budowa 

kanalizacji sanitarnej dla Janowic Wielkich i Trzcińska jest 200 tys. zł budowa kanalizacji 

Komarno 52 tys. zł w zał. Nr 2 jest 300 tys. zł    

Skarbnik Gminy Robert Gudowski - bo w poprzedniej pierwotnej wersji w pkt. 1 było 300 

tys. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota - zał. nr 2 str. 11-12 – 

oczyszczanie miast i wsi jak rozumie to te 18 tys. zł jest to kwota przeznaczona na realizacje 

programu bezdomności zwierząt. Pytam, dlatego ponieważ w odpowiedzi na złożoną 

interpelację przez zemnie i radną Niedźwiedzińska otrzymałyśmy odpowiedź, że planuje się 

przeznaczyć 18 tys. zł na ten cel. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski - § 4300 zakup usług pozostałych w tym ujęty jest 

zakup karmy, która wynika z tego programu. Część usług z tych 18 tys. zł - weterynarz 

( umowa z weterynarzem 4.800 rocznie, – czyli gotowość) 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota – czy te 18 tys. zł będzie stricte na 

ten program bezdomności zwierząt. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński – 18 tys. zł jest podane w odpowiedzi i uważamy, że 

wszystkie rzeczy związane z bezdomnością zwierząt to jest realizacja programu a więc 

weterynarz i odłowy interwencyjne w tym też jest karma. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska – wydatki majątkowe zał. nr 3 od któregoś roku widnieją 

wydatki majątkowe, które są wpisane z funduszu sołeckiego. Kilka lat temu tej pozycji nie 

było i nie było to wprowadzane. Jest jakaś podstawa prawna, że to musimy robić a więc jakie 



str. 13 

korzyści mamy z tego tytułu gdybyśmy skreślili te wszystkie pozycje to naprawdę za dużo 

tych inwestycji tu by nie było. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski, – jeżeli wydatek z funduszu sołeckiego jest wydatkiem 

majątkowym jest ujmowany w zał. Nr, 3 jako wydatek majątkowy tak samo jak w zał. Nr 2 w 

kolumnie nr 15 widnieje, jako wydatek majątkowy. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska, – dlaczego tego wcześniej nie robiono tego, bo jak 

zauważyłam to jest to drugi rok gdzie wprowadza się takie zapisy.. 

Skarbnik Gminy Robert, Gudowski – ja opracuje na podstawie ustawy o finansach 

publicznych, która nakazuje mi to robić i tak to wykonuje. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska - zał. Nr 2 projekt wydatków. Ja sobie zliczyłam w każdym 

dziale taką często powtarzającą się pozycję zakup materiałów i wyposażenia. Nie miałabym 

pytań gdyby to były małe wydatki, ale w niektórych działach są bardzo duże. Str. 12 rozdział 

92195 – zakup materiałów i wyposażenia 36 305, 37 co tak precyzyjnie zostało określone w 

wydatkach. Kultura fizyczna rozdział 92601- obiekty sportowe 40 tys. zł. Nam radnym to 

naprawdę nic mówi takie inne nieokreślone zapisy. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski - odnośnie obiektów sportowych § 4210 – zakup 

materiałów i wyposażenia jest to taki suchy zapis wynikający z rozporządzeń i ustawy. 

Odnośnie jeszcze obiektów sportowych jest zapis 14 tys. zł z funduszu sołeckiego rozdział 

92601 plus dodatkowo z budżetu gminy 20 tys. zł na remont szatni przy boisku sportowym. 

Mówiąc krótko § 4210 jest to zakup wszelkich materiałów nie usług, bo usługi są w § 4300. 

Pytała Pani o pozostałą działalność rozdział 90095 są to fundusze sołeckie 

Radna Iwona Niedźwiedzińska – gospodarka komunalna dział 900 zakup materiałów i 

wyposażenia 20 tys. zł 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski- wszystkie niezbędne akcesoria do potrzeb 

codziennych( Łopaty. młotki, gwoździe itd.) 

Radna Iwona Niedźwiedzińska – zał. nr 3 wydatki majątkowe poz. 14-15 proszę 

wytłumaczyć, dlaczego są różne §. w jednym zaznaczono modernizację i montaż oświetlenia 

ulicznego we wsiach Gminy Janowice Wielkie dla przypomnienia jest to ta sama kwota, która 

była planowana w roku 2016. Następny § 6060 zakup lamp solarnych, dlaczego to jest rozbite 

a nie jest pod jednym §. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – 6060 jest to zakup natomiast 6050 jest to usługa. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska - spotkałam się z wydatkami szkolenia pracowników 

niebędących członkami korpusu służby cywilnej § 4700 administracja publiczna 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – pracujemy na przepisach i taką mają nazwę. Ja nie 

mam wpływu na ustawodawcę. 

Radny Piotr Gołębski – zał. Nr 3 wydatki majątkowe na budowę kanalizacji dla Janowic 

Wielkich i Trzcińska mamy zmniejszoną kwotę na 200 tys. zł, na co to jest przeznaczone w 

tym roku skoro jak rozmawialiśmy większość realizowana będzie w roku następnym. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski - większość kosztów jest na rok, 2018 ale prace 

przygotowawcze, które będą związane z przetargami. I odpowiem też na pytanie 

Przewodniczącemu, że jeżeli będzie trzeba Wodnikowi zapłacić to z tej pozycji będę 

zdejmował.( taki zaskórniak nie możemy wszystkiego przewidzieć) 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – wrócę, do pkt. gdzie mamy 

przeznaczone 14 tys. zł funduszu sołeckiego na remont szatni i 20 tys. zł na ten sam remont 

szatni mówimy o GLKS. Czemu to jest wrzucone w zakup materiałów i wyposażenia a nie 

mamy tego w wydatkach majątkowych? 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – remont bieżący nie jest modernizacją. Nie ukrywam, 

że też dostaliśmy takie informacje z Ministerstwa Sportu i Urzędu marszałkowskiego, że być 

może, ale to wszystko zależy jak się potoczy los wniosku na kanalizację możliwość uzyskania 

większego dofinansowania na zadania z zakresu sportu, ale tam jest bardzo 
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wysoki( minimalna wartość inwestycji) i musielibyśmy to połączyć. To wszystko rozstrzygnie 

się po pierwszym kwartale. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz, – do czego dążę, bo rozmawiając o 

wydatkach majątkowych to w większości wydatki są pisane palcem po wodzie na ten rok, bo 

sam Pan twierdzi, że zostały wstrzymane dofinansowania. Jeżeli mamy coś zrobić to zróbmy 

coś od początku do końca dobrze. Każdy z nas ma świadomość, że 20 tys. zł przeznaczone z 

budżetu Gminy na remont szatni to nie jest wystarczająca kwota. Zdają sobie sprawę z tego 

członkowie Komisji Rewizyjnej, którzy wizytowali ten obiekt. Zdają sobie sprawę ludzie, 

którzy pracują w GLKS jak to wygląda i ludzie, którzy tam, na co dzień przybywają a nie 

korzystając z tych pomieszczeń, bo z tych pomieszczeń korzystać się nie da. Chciałbym 

postawić wniosek formalny o przeniesienie środków w budżecie gminy Janowice Wielkie na 

rok 2017 z pkt. Wydatków majątkowych (z budowy kanalizacji sanitarnych dla Janowic i 

Trzcińska) z 200 tys. zł 40 tys. zł przenieść do rozdziału 92601 § 4210 zakup materiałów i 

wyposażenia. Tak, aby temat szatni GLKS wyglądu tego budynku raz na zawsze zamknąć. 

Czy to się uda zrobić własnymi siłami i środkami czy też przy pomocy projektu z 

Ministerstwa Finansów i Ministerstwa Sportu to już do końca jest to mniej ważne? Chciałbym 

żeby ten temat od wielu lat drążony był raz i dobrze zamknięty tak żeby dzieciaki mogły już 

przebierać się w normalnych warunkach. To jest mój wniosek formalny. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – przed głosowaniem powiem, ze nie można z 

wydatków majątkowych przenieść na bieżące, bo tym sposobem wskaźniki rozsypią się i ani 

nie klepie budżetu ani WPF. Jeżeli Państwo macie głosować to 40 tys. z tego + te 20 tys. z 

budżetu, które były przewidziane na remont szatni + te sołeckie, które były to nie, jako zakup 

materiałów tylko modernizacja i wydatki inwestycyjne. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski - ja do dzisiaj nie mam wyceny i nie wiem ile to będzie 

kosztować. Dlatego w budżecie jest tak ustawione. Zakładałem, że od początku roku Pan 

Prezes GLKS w momencie, kiedy będą załatwione tematy związane z opłatą za halę opłaty za 

dzieci wtedy siądziemy i dostanę czarno na białym i wtedy będziemy wiedzieć, w którą stronę. 

Będziemy wiedzieć, o jakich pieniądzach rozmawiamy i wtedy będziemy racjonalnie 

podchodzić do rzeczy i można robić. 

Prezes GLKS Sławomir Skalany – składając te pismo do Urzędu Gminy o pomoc w 

dofinansowaniu na 2017 żeby zakończyć ten nieszczęsny remont tego obiektu znając się 

troszeczkę na budowlance, bo już taką małą wewnętrzną wycenę zrobiłem.  I tak jak 

Przewodniczący powiedział, że niech to będzie jedna konkretna cena i zamkniemy ten temat 

konkretnie. My za 15 tys. zł przez 4 lata zrobiliśmy już troszkę tych remontów a teraz jak 

dostaniemy 60 tys. zł to ja uważam, że przy pomocy rodziców dzieci i przy pomocy gminy to 

za te 60 tys. zł tak jak wam obiecałem, że zrobię to + te fajnie zagospodarowane pieniądze 

sołeckie, czyli te 15 tys. zł. jestem w stanie dzisiaj powiedzieć, że wspólnymi siłami bez 

wycen i bez dawania komukolwiek zarobić zewnątrz jesteśmy wstanie to zrobić żeby tym 

dzieciakom ten obiekt postawić.  Ja śledzę czy jest jakiś program na 2017 rok żeby już te 

pieniądze znaleźć. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska - słuchając państwa rozważań mam zapytanie czy pozycja 8 

z wydatków majątkowych – modernizacja w Janowicach Wielkich tego odcinka ul. Parkowa – 

1 Maja to też kosztorys był robiony na jakiejś podstawie czy tylko po przez domysł, że to tyle 

ma kosztować. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – w obu przypadkach raz firma Skanska wyceniła na około 87 

tys. zł a drugi raz Firma Jeleniogórskie Przedsiębiorstwo wyceniła na około 65-70 tys. zł 

wykonanie tej drogi. Natomiast mówię do Prezesa GLKS my wiemy i widzimy, jaki jest 

problem. My Panie Sławku po naszej rozmowie ze Skarbnikiem wiemy o dwóch programach 

ministerialnych, które mają ruszyć.  Jeden z nich jest na 400 tys. zł minimum a drugi około 

200 tys. zł. Jeżeli było by to około 200 to starlibyśmy się o ogrodzenie, itd. ale na dzień 
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dzisiejszy nie wiemy. Z naszego punktu widzenia i Skarbnika, który budował budżet Gminy, 

który przez RIO i mieszkańców jest rozliczany jest to po prostu przedwczesne. Jeżeli państwo 

uznacie i tak zagłosujecie to wasza wola. 

Prezes GLKS Sławomir Skalany – chciałbym dopowiedzieć, że bardzo często korzysta 

szkoła z naszego obiektu i czy nie można byłoby się zastanowić, co wprowadza nasze 

państwo, że można zrobić mini lekkoatletyczne obiekty sportowe i pod to jeszcze coś 

podciągnąć i w ten sposób korzystalibyśmy my i szkoła. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – ja dalej uważam, że powinniśmy to 

zrobić tu i teraz z tego względu nawet, jeżeli chodzi o wycenę 1 Maja. Jak się domyślam też 

było robione na oko jedna firma tak a druga jeszcze inaczej? Pan Sławek też prowadzi firmę 

budowlaną i wie ile to może kosztować.  Nadal podtrzymuję swój wniosek tylko pytanie jak 

to przenieść do wydatków majątkowych tak żeby to było ujęte w tym budżecie. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski - zaczynając od zał. Nr 10 to nie będzie remont szatni 

przy boisku do piłki nożnej. Na pewno musi być modernizacja obiektów sportowych, 

ponieważ oba obiekty są na tej samej ulicy. To jest z funduszy sołeckich najpierw trzeba 

zwołać zebranie rady sołeckiej i wtedy trzeba zmienić uchwałą rady sołeckiej. W tym 

momencie byłoby najprościej żeby te 40 tys. zł zdejmujemy z 90001 6050 A w § 92601 6050 

wprowadzilibyśmy zadanie modernizacja obiektu sportowego w tym boisko ( cały obszar) 

jedna nazwą zadania, które można byłoby podciągnąć pod program, który się pojawi.     

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - czyli w § 92601 dopisujemy pkt.6050 i 

w zał. Nr 3 dochodzi zadanie nr 20. zadanie mogłoby się nazywać modernizacja obiektów 

sportowych przy ul. Sportowej w Janowicach Wielkich 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski - tutaj mamy zadanie za 40 tys. zł i na sesjach 

styczniowych zdejmiemy zarówno z zadań sołeckich jak i gminnych. 4210 Przeniesiemy do 

tego działu i będzie zapas materiału a z poz. nr 1 z kwoty 200 tys. zł zostaje 160 tys. zł     

Radny Piotr Lesiński – tak jak powiedział Sławek Skalany, że w tej kwocie jest w stanie we 

własnej pracy swojej rodziców czy można w tym dziale spokojnie wystawić faktury za zakup 

materiałów. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – w tym momencie będziemy musieli zrobić projekt 

budowlany O ile będzie robić firma to dojdą koszty projektów itd. 

Radny Piotr Lesiński, – jeżeli to będzie robić firma to 50 % sumy nam pójdzie na projekt 

architekt zgody zezwolenia wykonawstwo itd., Jeżeli to będzie robione na zasadzie zakupu 

materiałów i będzie to wykonane we własnym zakresie. 

Skarbnik Gminy Robert, Gudowski – o ile we własnym zakresie to będzie remont a musi to 

być modernizacja, która wpłynie na zmianę jakby w tym punkcje będziemy zobligowani 

zrobienia projektu. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – i tak Pan Sławek wraz z rodzicami nie zacznie robić, czego 

kol wiek ani w styczniu czy lutym czy w marcu. Jest domniemanie, że do końca marca 

będziemy wiedzieli, w którym idziemy kierunku i czy na pewno w tedy przerzucamy 40 tys. 

zł i robimy to sami własnymi siłami i pracowników urzędu i rodziców dokonujemy zakupu i 

rozpisujemy czy staramy się o pieniądze i wykonujemy to w oparciu o wytyczne, czyli o 

projekty wycenę kosztorys itd. W moim mniemaniu logika nakazywałaby zaczekać na 

spokojnie zrobić to później. Natomiast Przewodniczący składa wniosek i ma prawo. Możliwe, 

że państwo w marcu będziecie zmieniać, bo będą takie wytyczne odnośnie projektu, że nijak 

się nie piszemy i dajemy wam 60 tys. zł, o które wnioskowaliście robicie siłami Pana Sławka 

pracowników urzędu i rodziców a możliwe, ze dociskamy śrubę robimy wszystko żeby złożyć 

pieniądze i w okresie jesiennym robi to jakaś firma. Takie są dwie możliwości.   

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – generalnie tutaj się zgodzę, ale 

chciałbym żeby ta kwota 60 tys. zł była po prostu zarezerwowana w takiej formie czy innej 
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mamy zarezerwowaną kwotę. Na chwile obecna mamy 20 tys. zł, co z tej kwoty ani nie 

dokończymy ani szału nie zrobimy. Będziemy mieli cel, do którego będziemy zmierzać. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - jeśli nie ma więcej pytań i uwag w 

dyskusji przystępujemy do głosowania nad wnioskiem formalnym, aby przenieść te 40 tys. zł 

z budowy kanalizacji sanitarnej na zadanie inwestycyjne nr, 20 czyli modernizacja obiektów 

sportowych znajdujących się przy ul. Sportowej w Janowicach Wielkich oznajmił, że w czasie 

głosowania na sali obrad obecnych jest 13 radnych. W wyniku głosowania przeprowadzonego 

głosowania jawnego głosowało 13 radnych, 12 głosów „za” 1 głos „przeciw” ( R. Łącki) 

głosy” wstrzymuje się” nie wystąpiły.   

Radny Piotr Gołębski - odnośnie wydatków majątkowych w pkt. 6 zakup wału bijakowego 

do kosiarki, która jest już zużyta. Czy nie lepiej byłoby zakupić nową kosiarkę, która będzie 

kosztować około 10 tys. zł więcej? 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – pracownicy, którzy pracują, na co dzień powiedzieli, że to 

powinno być rozwiązanie na kolejne trzy lata nam wystarczy. Oni, na co dzień z tym pracują i 

słucham ich zdania a 10 tys. zł więcej to też dużo. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - odnośnie zał. nr 5 planowane dotacje 

udzielane z budżetu gminy na 2017 – dział 750 promocja Gminy wspólna promocja gminy w 

powiecie jeleniogórskim Panie Wójcie jak się to ma do tego wydatki na Tourtec czy on w 

ogóle się odbędzie   

Wójt Gminy Kamil Kowalski –propozycja zmiany umowy nie nastąpiła. 

Radny Powiatowy Sławomir Celt - jesteśmy na świeżo po ustaleniach budżetu i powiem 

państwu tak, że na pewno porozumienia z gminami będzie kontynuowana, ale, w jakim 

stopniu i o jakich wartościach będziemy mówić to nie wiem. Mogę powiedzieć, że 

porozumienie na pewno będzie akceptowane i przedłużone. Wszystko idzie w tym kierunku 

żeby promować gminy. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – zarząd powiatu nie negował całości finansów a tam była 

ostra jazda samego Tourtec 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – ważne jest to żeby się promować a, że 

dobiegały informacje, że Tourtec przestanie istnieć stąd moje pytanie czy te zapisy są aktualne. 

Tak 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota - mam taką sugestię, którą 

chciałabym poruszyć, dot. potrzeb(planu) budowy świetlicy w Komarnie. Ruszają w 

przyszłym roku konkursy w ramach programów unijnych min. w ramach programu rozwoju 

obszarów wiejskich i w tym programie również przeznaczone są środki na inwestycje obiekty 

pełniące struktur kulturalnych. Z informacji, którą znalazłam na stronie Ministerstwa 

Rolnictwa nabór ma być ogłoszony w II kwartale 2017 r.. Rozmawiałam też z pracownikiem 

Urzędu Marszałkowskiego i Pani potwierdziła, że jeżeli jest w programie to oni dołożą 

wszelkich starań żeby ten konkurs rzeczywiście wystartował w tym II kwartale. Na moje 

pytanie czy to będzie jedyny konkurs czy będzie jeszcze druga szansa powiedziała, że z 

dużym prawdopodobieństwem nie, dlatego, że środki są tak niewielkie, że tylko sytuacje 

losowe np. wycofanie się z nie podpisania umowy tak czy jakiś oszczędności poprze targowe 

mogą doprowadzić don tego, że może być drugi nabór. Moje pytanie czy nie warto byłby 

jednak bardzo poważnie zastanowić się nad tym żeby w budżecie znalazły się środki żeby 

przygotować ten projekt wiadomo, że bez projektu budowlanego nie będzie możliwości 

złożenia wniosku i jednak podejmować jakieś działania żeby w 2018 roku tą inicjatywę 

zrealizować. Ja tez rozmawiałam z Panią radną Przedwojewska na ten temat, jaki to miałby 

być za budynek. Odpowiedź była taka, że potrzeba niewielkiego budynku, w którym będzie 

sala żeby się spotkać + zaplecze kuchenne i toaleta. Ja sprawdziłam na Internecie ( świetlice 

wiejskie) i znalazłam 3 przykłady nie dużych obiektów w granicach 100-150 m, 2 których 

koszt wykonania wahały się od 175 - 239 tys. zł wszystko wskazuje na to, że jest szansa i nie 
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trzeba wydawać pieniędzy na obiekt potężny, ale nie wielki budynek z niewielkim zapleczem. 

Pytanie skierowane do Pana Wójta czy Skarbnika czy w ogóle myśleliście państwo o tym w 

kontekście wykorzystania, co jest planowane na poziomie województwa, jeżeli chodzi o ten 

konkurs a jeżeli nie to czy nie warto byłoby się nad tym zastanowić. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – ja podtrzymuję mój tok rozumowania, który przedstawiam, 

że jeżeli uda nam się budynek po ośrodku zdrowia spieniężyć to najważniejszą priorytetową z 

rzeczy jest budowanie przedszkola. Przedszkole dla 60 dzieci ledwo przechodzi dopuszczenia 

straży pożarnej itd. 25 lat temu został sprzedany pałacyk i przeniesione przedszkole na 

najwyższe poziomy w budynku szkolnym. W mojej wizji świata i priorytetów budowlanych 

dla gminy Janowice Wielkie, jeżeli chodzi o budynki dla użyteczności publicznej pierwsze 

miejsce zajmuje przedszkole dla całej gminy nie zmienne od dłuższego czasu. Z mojego 

punktu widzenia zasadniejsze jest opieka całodzienna rozwój i wychowanie najmłodszych 

naszych mieszkańców a obiekty przedszkolne są, jakie są i tu musimy się pochylić na zmianę 

tego. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska - w 2016 roku w uchwale budżetowej było przewidziane 60 

tys. zł na wykonanie projektu ( sporządzanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na 

zadanie inwestycyjne pt. budowa przedszkola w Janowicach Wielkich) i myśmy to w 

projekcie 29.11.2015 roku zostało to zdjęte – wycofane z tych wydatków majątkowych. Nie 

wygląda to tak, że jest to priorytet, bo co z tego, że kosztorys miał nas kosztować 60 tys. zł 

jak nie ma pozostałej kwoty. U praktycznie, co Ala mówi jest szansa i może to być jedna 

jedyna szansa. Wiadomo, że przedszkole jest ważne i świetlica jest ważna tak naprawdę to 

inwestycje w całej gminie są ważne, bo to robimy dla naszych wyborców. Może faktycznie 

siąść i zrobić jeszcze przesunięcia dla dobra dla wszystkich dla dobra wspólnego –trzeba 

zrobić rozwiązanie. (  przykład. Malczyce mały budynek wybudowany w 2015 roku z tego 

programu) 

Radna Anna Skotarek – chciałabym zapytać, jaki to koszt własny gminy żeby wybudować 

taką świetlicę w Komarnie. Może warto spojrzeć na te projekty. Może fundusz sołecki 

przeznaczyć na koszt własny. TAK   

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota – Z tego, co pamiętam ok. 37% 

wkładu własnego- koszty netto brane pod uwagę. Nie jestem w stanie operować dokładnymi 

danymi. 

Radna Anna Skotarek: A czy Fundusz Sołecki możemy przeznaczyć na to? Na wkład 

własny 

Wójt Gminy Kamil Kowalski: Raczej tak, Fundusz Sołecki dotyczy zadań własnych gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz:, Czyli przy kwocie ok 200 tys. wkład 

własny to ok. 70 tys. 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski: 80 tys., bo to kwestia kosztów kwalifikowanych, 

niekwalifikowanych i kosztów netto 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - myślę, że powinniśmy dokładnie 

podejść do tego programu i rozpoznać żeby pozyskać te pieniądze, na jakich dokładnie 

zasadach, co jest wymagane i jeżeli uznalibyśmy, że jest to możliwe do wykonania w tym 

roku to nic nie stanie na przeszkodzie ewentualnie przesunięcia zrobić i zacząć pracować w 

tej kwestii. 

Sołtys wsi Trzcińsko Agata Brodziak - jeżeli państwo chcecie się przyjrzeć budowy 

świetlicy to proponowałabym państwu przejść się do przedszkola.   W tej chwili przedszkole 

rozłożone jest po całej szkole. Dzieci najmłodsze są na samej górze w razie pożaru dzieci nie 

mają szans na ucieczkę. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – tutaj nikt nie mówi żeby przedszkola 

nie robić. Przedszkole to pierwsze miejsce zdecydowanie. O ile zostanie sprzedany ośrodek 
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wszystkie pieniądze idą na budowę przedszkola. Tego nikt nie chce ruszyć i w żaden sposób 

uszczuplać. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – te 60 tys.. zł, o czym mówi radna Niedźwiedzińska z roku 

2015 to był zamysł usuniecie kolizji energetycznej. Na działce, na które chcieliśmy 

wybudować przedszkole stoją słupy średniego napięcia i usuniecie tych słupów wynosiło 

około 60 tys. zł. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska – przepraszam jest napisane poz. Nr 9 sporządzenie 

dokumentacji projektowo- kosztorysowe na zadanie inwestycyjne i kiedy złożyłam wniosek o 

wykorzystanie tych pieniędzy na most 40 tys. zł ( wniosek z 28.12.2015) niesienia poprawki 

do uchwały budżetowej gdzie również pisze o sporządzeniu dokumentacji projektowo-

kosztorysowej. Proponowałam rozbicie tego 40 tys. zł na most w Trzcińsku i 50 tys. zł 

zwiększyć modernizację oświetlenia. Na zakończenie tego wniosku powiedział pan, że jak się 

Pani Dyrektor Borowy dowie, że ja to zrobiłem to niezapisane, ale ja mam bardzo dobrą 

pamięć.  Tu nie chodziło o żadną linię energetyczną tu chodziło o wykonanie dokumentacji 

przedszkolaka, 60 tys. zł. Cały rok nie robiliśmy nic w tym kierunku i w listopadzie zdjęliśmy 

to poprawką.   

Wójt Gminy Kamil Kowalski – mówiłem Pani, że most robimy za inne pieniądze. Odnośnie 

świetlicy w Komarnie zróbcie zebranie wiejskie i przepatrzcie sprawę odnośnie funduszy 

sołeckich, przerzućcie pieniądze na projekt. Chciałbym ostudzić taki mocny optymizm na 

podstawie Malczyc, bo ja znam całą masę malutkich miejscowości, w których po powstawały 

świetlice, w których działalność w nich jest raz na kwartał a to wszystko trzeba utrzymać. Nie 

żebym kontrował, mówię na zasadzie, żebyście byli świadomi, że każdy budynek trzeba 

utrzymać. 

Radna Anna Skotarek – są osoby chętne na wsi, które chcą działać a nie mają gdzie zacząć, 

nie mają się gdzie spotykać.   

Wójt Kamil Kowalski: Ja w to nie wierzę. Jak się chce to się nawet w małej przestrzeni się 

spotka? 

Radny Jędrzej Wasiak Poniatowski – reasumując to wszytko, co się tu toczy wiele osób ma 

racje i Wójt i koleżanki. Nie można ważyć przedszkole za świetlice i odwrotnie i nie o to tu 

chodzi. Jeżeli jest możliwość to warto zawalczyć tym bardziej, że przedszkole jest 

uzależnione od sprzedaży budynku i oby się sprzedał i wtedy będziemy wszyscy szczęśliwi i 

będziemy robić wszystko żeby te przedszkole uruchomić. Natomiast też trzeba zbadać, co 

Wójt mówił, że nie przekreślać, ale co można zrobić i jakie są potrzeby w tej świetlicy, bo 

przykład Trzcińska pokazuje, że można zrobić wiele. Świetlica może pozyskiwać różnego 

rodzaju środki żeby odciążyć gminę tak naprawdę w utrzymaniu. Projektów jest mnóstwo, ale 

trzeba się zastanowić jak ona będzie wykorzystywana. Ale jeżeli jest możliwość pozyskania 

takich środków to warto zawalczyć. 

Radny Jan Popławski, – jeżeli chodzi przedszkole to też będzie objęte jakimś programem i 

tak samo świetlica innym programem i myślę, że jedno z drugim nie będzie kolidować tym 

bardziej, że w Komarnie jest biblioteka i gmina też ponosi koszty gdzie jest ogrzewanie 

elektryczne i każdy wie ile to kosztuje. W Komarnie będzie do sprzedaży wyznaczona 

nieruchomość zabudowana i tam trochę pieniędzy wpłynie, które można przeznaczyć na 

wkład własny gminy na tą świetlicę. W przyszłości sprzedać bibliotekę sprzedać obecną 

świetlicę + dotacja i pomału powstałby nowy budynek świetlicy w Komarnie. Bibliotekę 

przeniesie się do nowej siedziby. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – najlepiej zrobić wszystko w tym 

kierunku żeby się udało żeby za rok nie powiedzieć, że nie próbowaliśmy. Absolutnie nie 

wolno ważyć czy przedszkole czy świetlica, bo wiadomo przedszkole, z jakich środków i tego 

nikt nie neguje. 
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Sołtys wsi Janowice Wielkie Sylwester Szkaradek - przysłuchuje się rozmowie i wszyscy 

rozmawiają gdzie większość radnych jest z Janowic i nic nie mówimy problemach Janowic. 

Janowice Wielkie nie mają świetlicy typowej żeby zrobić sobie sylwestra mikołaja. Jest ta 

świetlica i na jakiej zasadzie działa to każdy wie, ale nikt nie mówi i nic nie robi w tym 

kierunku żeby powstała taka świetlica, która w czasie zarabiałaby na siebie. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz- ja się zgodzę z tym, ale w Janowicach 

może nie świetlicę, ale dom wiejski i to byłoby dużo lepsze rozwiązanie i są inne możliwość. 

W tym roku z funduszy sołecki część kwoty przeznaczyliśmy na zorganizowanie festynu 

rodzinnego. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota - my nie mamy domu wiejskiego 

w Janowicach Wielkich, ale świetlicę mamy gdzie mamy 4 pomieszczenia są sale gdzie dzieci 

mogą zorganizować sobie zabawę, w których można zrobić szkolenie można urządzić 

prezentację kurs komputerowy itd. Natomiast w Komarnie są dwa malutkie pomieszczenia i 

dlatego została poruszona kwestia Komarna.  Tak naprawdę gdybyśmy mówili o potrzebach, 

które są w naszej gminie to moglibyśmy rozmawiać do jutra. Trzeba dokonać wyborów, 

kierując się pewnymi względami, jak w przypadku przedszkola, gdzie trudno sobie dłużej 

wyobrazić, że dzieci będą na II piętrze z tego przedszkola korzystały i z malutkich 

pomieszczeń. 

Radny Piotr Lesiński - tak się poczułem po wypowiedzi sołtysa z Janowic, że nikt nie 

walczy z nas o Janowice. Ja sołtysie dam ci strategię rozwoju i dam ci budżet. Sami widzimy, 

że w rozwoju strategii i wszystkich oddawanych długów, do 2025 ( bo wyraźnie zaznaczone 

jest gdybyśmy chcieli tylko spłacać długi to wyjdziemy z długu 2025). Wiadomo, że to jest 

piękne i jeżeli ktoś czytał wkładkę do gazety i nawet pomysły grupy seniorów fantastyczne 

począwszy od spotkań po żywność itd. wszystko jest piękne rzeczywiście są pomysły, ale 

wiadomo, że nie jesteśmy wstanie wszystkiego zrealizować.   

Radna Iwona Niedźwiedzińska - Ja do Pana Sylwestra wspominał Pan o świetlicy w 

Trzcińsku jest teraz naprawdę już na poziomie. Ale za nim to się tak stało i został zmieniony 

charakter tej świetlicy to, co się działo Przewodniczący wie i osoby, które były w poprzedniej 

kadencji ile walki kosztowało żeby zmienić charakter tej świetlicy. Przede wszystkim to, co 

się odbywało byłam naocznym świadkiem gdzie wprowadzono regulamin korzystania ile to 

Pani Agata pracy włożyła to nikt o tym nie wie oprócz nas.  Tą świetlicę, którą macie można 

ją wykorzystać. Należałoby siąść i pomyśleć jak zmienić, w którym kierunku tak żeby była 

wykorzystywana w 100%. Ale Krysia Pisarska sama tego nie zrobi za was a to samo się nie 

zrobi. 

Wójt gminy Kamil Kowalski - to, co poruszyła radna Skotarek czekamy na zmiany rady 

sołeckiej Komarna odnośnie funduszy sołeckich na rok 2017. 

 Więcej uwag i pytań nie stwierdzono   

 

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - jeśli nie ma więcej pytań i uwag w 

dyskusji przystępujemy do głosowania nad w/w uchwałą z uwzględnieniem autopoprawek 

przedstawionych przez Skarbnika Gminy w dniu dzisiejszym i poprawek w związku z 

wnioskiem formalnym w dniu dzisiejszym oraz poprawek naniesionych z Komisji Budżetu 

Infrastruktury Komunalnej oznajmił, że w czasie głosowania na sali obrad obecnych jest 13 

radnych. W wyniku głosowania przeprowadzonego głosowania jawnego głosowało 13 

radnych, 13 głosów „za” głosy „przeciw” i głosy” wstrzymuje się” nie wystąpiły.   

 

Uchwała otrzymała 

Nr XXIII/116/2016 
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Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz -Wójt Gminy Kamil Kowalski 

podziękowali za przyjęcie uchwały budżetowej na rok 2017 oznajmiając, że dołożą wiele 

starań o realizację budżetu. 

 

Ad.6.3.w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Janowice Wielkie na lata 

2017 -  2025 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski- na wstępie wniósł autopoprawkę zgodnie z Uchwałą 

Nr I/304/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 

12 grudnia 2016 roku 

Następnie odczytał treść uchwały i zwrócił się do radnych o zadawanie pytań w sprawach 

zawiłych bądź niezrozumiałych 

 

                                                                            Załącznik Nr 13, 14 do niniejszego protokołu 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Komunalnej Piotr Gołębski 

Przedmiotowy projekt uchwały omawiano i analizowano szczegółowo. Komisja w wyniku 

przeprowadzonego głosowania głosowała „za” 6 głosy, głosy „wstrzymuję się” i głosy „ 

przeciw ‘’ nie wystąpiły. 

Pytań i uwag nie stwierdzono    

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - jeśli nie ma więcej pytań i uwag w 

dyskusji przystępujemy do głosowania nad w/w uchwałą oznajmił, że w czasie głosowania na 

sali obrad obecnych jest 12 radnych. W wyniku głosowania przeprowadzonego głosowania 

jawnego głosowało 12 radnych, 12 głosów „za” głosy „przeciw” i głosy” wstrzymuje się” nie 

wystąpiły.  ( Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak Halota nie obecna na sali obrad)   

 

Uchwała otrzymała 

Nr XXIII/117/2016 

 

Przerwa 

14;20-14;30 

 

Ad 6.4.w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Janowice Wielkie na rok 2016 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski- na wstępie omówił proponowane zmiany wraz z 

uzasadnieniem i omówił załącznik nr 7 do niniejszego projektu uchwały. Następnie odczytał 

treść projektu uchwały nadmieniając, że dokonuje się zmian w wydatkach budżetowych, 

dokonać przesunięć w wydatkach budżetowych na kwotę 19.510,00 zł, dokonać przesunięć w 

wydatkach majątkowych na o kwotę 6.000,00 zł. Plan dochodów wynosi: 15.570.247,70 zł. 

Plan wydatków 14.952.709,45 zł. Plan przychodów budżetu wynosi 112.461,75 zł. Plan 

rozchodów budżetu 730.000,00 zł 

 
                                                                                  Załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Komunalnej Piotr Gołębski 

Przedmiotowy projekt uchwały omawiano i analizowano szczegółowo. Komisja w wyniku 

przeprowadzonego głosowania głosowała „za” 6 głosy, głosy „wstrzymuję się” i głosy „ 

przeciw ‘’ nie wystąpiły. 

Otwarcie dyskusji 

Radny Piotr Gołębski – w załączniku Nr 3 poz.18 przebudowa drogi gminnej powinno być 

powiatowej Tak – dziękuje za uwagę 

Drugie moje pytanie budowa kanalizacji dla Komarna prawie 220 tys. zł to, na co dokładnie 

zostanie to przeznaczone w poz.8 
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Skarbnik Gminy Robert Gudowski - w połowie roku były zasądzone opłaty sądowe, dla 

INKOBUDU za prace dodatkowe 

Radna Anna Skotarek – w uzasadnieniu w pkt.3 zmniejsza się opłaty 2860 zł wydatki na 

transport MZK, co to znaczy 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski- po dokonanych rozliczeniach kwota zaplanowana w 

budżecie pozostała i przeznaczamy ją na wydatki, które możemy jeszcze zapłacić. 

Radny Piotr Lesiński - załącznik nr 6 zgłaszałem na komisji – skreślić hala sportowa. TAK 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – mam pytanie odnośnie załącznika nr 6 

- wpływy z usług rozumie to, że są to wpływy są z wynajmu hali te 135 tys. zł    

Skarbnik Gminy Robert Gudowski - nie to są wyłącznie posiłki itd. na rachunek poza 

budżetem gminy zgodnie z przepisami prawa dochody własne szkoły.     

Więcej pytań i uwag nie stwierdzono    

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - jeśli nie ma więcej pytań i uwag w 

dyskusji przystępujemy do głosowania nad w/w uchwałą wraz z poprawkami i uwagami 

zgłoszonymi w dniu dzisiejszym oznajmił, że w czasie głosowania na sali obrad obecnych jest 

13 radnych. W wyniku głosowania przeprowadzonego głosowania jawnego głosowało 13 

radnych, 13 głosów „za” głosy „przeciw” i głosy” wstrzymuje się” nie wystąpiły.   

 

Uchwała otrzymała 

Nr XXIII/118/2016 

 

Ad.6.5. w sprawie przyjęcia dokumentu pod nazwą „Strategia Rozwoju Gminy Janowice 

Wielkie na lata 2016-2025”   

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński – zreferował bardzo dokładnie projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem i wniesionymi poprawkami. Ponadto oznajmił, że projekt został przekazany 

państwu już dwukrotnie z prośbą o zgłaszanie poprawek mailem do mnie. Projekt w 

ostatecznej wersji każdy ma przed sobą. 

                                                                                 Załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz – Przepraszam Panie Miloszu, czy dużo 

jeszcze jest tych wszystkich zmian? Ja przepraszam, że ja się wtrącę, ale ja może ze trzy 

zmiany zapamiętam i zdążę zapisać natomiast reszty na pewno nie, zmian, które od strony 

Urzędu są jest dużo, i już jest ich koło 20 a jesteśmy dopiero na 10 stronie Strategii, z tego, co 

rozmawiałem z radnym zmian będzie bardzo dużo, bo i radni mają pełno wniosków i czy nie 

lepiej było by tak mi się niestety wydaje, zdjąć to z programu obrad, bo jeżeli jest tak dużo 

rzeczy do zmiany i po prostu jeszcze raz to wydrukować, bo z całym szacunkiem bardzo 

dobrze, że są te zmiany, bardzo dobrze, że Jak najbardziej szczegółowo jest to doprecyzowane, 

natomiast ja nie jestem w stanie zanotować tych wszystkich zmian, o których Pan mówi, ja za 

chwilkę zapomnę o tym, co Pan powiedział i nie będę wiedział, o czym mam dyskutować? A 

jeżeli ten dokument ma się tak bardzo mocno zmienić od wersji, którą myśmy tutaj dostali, 

może jednak dajmy sobie z tym dzisiaj spokój. Przekażmy jeszcze raz te wszystkie uwagi, 

które mamy i na kolejnej sesji wydrukujmy to już w wersji jak najbardziej zbliżonej do 

ostatecznej. Panie Miłoszu każdy z nas się przy tym dokumencie napracował, ale ciężko 

będzie dyskontować o czymś, czego tak naprawdę na oczy nie widzimy i nawet nie jesteśmy 

w stanie tego wszystkiego zanotować. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska: - Jak mamy podjąć uchwałę nie widząc tych zmian? 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – uzgodnijcie, do kiedy te ostateczne wersie należy złożyć. 

Część radnych dotrzymała słowa i złożyli poprawki a druga część tego terminu nie 

dotrzymała. 

Radny Jędrzej Wasiak Poniatowski - tych zmian jest dużo i dostrzegam poza drobnymi 

rzeczami rzeczy dotyczące podstawowych kwestii działań i sformułowania celu i kierunku 
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działań i dopasowania do ich zadań to jest rola strategii. Abstrahując od budowy 

diagnostycznej i merytorycznej tutaj jest sporo zastrzeżeń w tym temacie i bardzo chętnie 

odniosę się do tego abym dostał to w formie elektronicznej żebym mógł nanosić w 

komputerze. Według mnie są sformułowania w ogóle niepasujące. Określenia celów ma swoje 

reguły. Określania kierunków działań i zadań też powinno być wspólne ze sobą a tutaj nie jest. 

Tych aspektów jest wiele i to są rzeczy ważne to nie są rzeczy drobiazgowe. Te cele, które 

chcemy osiągnąć to tutaj zaczyna się rozjeżdżać i nad tym trzeba przysiąść dość mocno. 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz – rozesłać to w formie elektronicznej do 

radnych gdzie łatwiej nanosi się poprawki gdzie będzie można jasno zaznaczyć innym 

kolorem.  Jeżeli mam robić program na kolejny okres ośmiu czy dziewięciu lat to miesiąc czy 

dwa różnicy w podjęciu uchwały to nic nam nie zrobią. Nie wiem czy wszyscy, którzy maja 

zastrzeżenia potrzebujecie miesiąca żeby nanieść poprawki. 

Radny Piotr Lesiński - ja mam takie krótkie spostrzeżenie jestem za tym żeby to przełożyć i 

żeby przenieś i dzisiaj nie podejmować uchwały i ustalić konkretną datę żeby wszyscy mogli 

nanieść te poprawki żeby to już była wersja ostateczna. Czuje taki nie smak, bo siedziałem 2 

popołudnia żeby to przeczytać, bo jak zobaczyłem termin realizacji. Umówiłem się z Panem 

Sekretarzem zaznaczyłem 18 poprawek dostałem tą wersje na komisję sprawdziłem czy te 

mojej poprawki zostały uwzględnione 17 było jedna nie. Zapytałem na komisji, dlaczego nie 

dostałem odpowiedź i myślałem, że po komisji siedziałem znowu kolejne godziny z 

poprawkami i nie myślałem, że dzisiaj znowu będzie tyle poprawek. Termin był określony na 

wniesienie poprawek, ale jestem za tym żeby jeszcze dać jeden termin. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska - czy strategia powinna obejmować lata 2016 skoro jest 

koniec roku i zanim ja przyjmiemy czy nie powinno być poprawione na 2017. Zdejmujemy 

projekt ostatniego grudnia. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński - rok 2016 jest rokiem startowym. 

Radny Piotr Lesiński – rozumie, że otrzymam maila i każdy będzie mógł nanieść poprawki, 

które zostaną uwzględnione. TAK 

 Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz – proszę o przesłanie poprawek uwag do 

15 stycznia 2017 roku. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński - proszę o odniesienie się do poszczególnych numerów 

stron i nr sekcji. Proszę o uwagi: jak jest, jak powinno być, (co skreślić, co uzupełnić- w 

formie konkretnego zapisu albo ogólnego wskazania, które postaramy się, jako zespół osób 

pracujących nad strategią wykonać), ewentualnie także pytania lub przedstawienie kwestii 

wymagających wyjaśnień ode mnie. Odrębnie proszę o podanie uwag strukturalnych, 

odnoszących się do budowy strategii. Możliwe są oczywiście różne metody prezentowania 

tekstu, więc zasadne jest utrzymanie istniejącej formy dokumentu, do której wykonawca 

włożył wiele pracy przez minione półrocze, ale jeśli uwagi Państwa będą bardzo daleko idące, 

możemy rozpocząć prace od nowa, nad nową strukturą. Zgodnie z zapowiedzią Pana 

Przewodniczącego, proszę o uwagi do 15 stycznia 2017 r. Tekst jednolity z uwagami zostanie 

przedstawiony na kolejną sesję Rady. 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz - Wobec tego składam wniosek formalny o 

zdjęcie projektu uchwały z dzisiejszego porządku obrad. 

Więcej pytań uwag nie stwierdzono   

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Pawłowicz -przed przystąpieniem do głosowania nad 

wnioskiem formalnym w sprawie zdjęcie projektu uchwały z dzisiejszego porządku obrad i 

proszę o wniesienie uwag do 15 stycznia 2017 r. Tekst jednolity z uwagami zostanie 

przedstawiony na kolejną sesję oznajmił, że w czasie głosowania na sali obrad obecnych jest 

13 radnych W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego głosowało 13 radnych, 13 

głosów „za” głosy „ przeciw” i głosy ‘’wstrzymuje się’’ nie wystąpiły 
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Ad 7/8 Interpelacje, wnioski, zapytania Radnych. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski, 

zapytania Radnych. Sprawy różne 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – bardzo proszę o jasną formułę czy jest 

to wniosek czy interpelacja czy tylko pytanie. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – od paru lat planujemy posiedzenie 

komisji budżetowej w szkole. Od paru lat pytamy o oszczędności, jakie powstają z tytułu 

zmniejszonego zakupu opału w tej nowej kotłowni. Mam pytanie te pieniądze, które 

zaoszczędzamy, na co są przeznaczane. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski - przeznaczane są na działanie i potrzeby bieżące szkoły. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - tak jak rozmawialiśmy na początku te 

oszczędności miały być na spłatę pożyczki, która była wzięta na budowę tej kotłowni. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – mamy oszczędności z zakupu samego opału, ale też mamy 

całą masę obowiązków dostosowanie klas dla 6-latków itd., na które nas nie stać. Szkoła na 

dzień dzisiejszy będzie się dostosowywać będą zmiany i nie wystarczy na to, co ma być 

realizowane cały czas jesteśmy jeden z Urzędu gdzie w roku 2011 zostały wprowadzone ostre 

cięcie może inaczej wyrównania naszych nauczycieli do wszystkiego, co się działo ościennie. 

Natomiast to nie znaczy, że nam wystarczy i, że nigdy szkoła nie krzyczała więcej. Jest cała 

masa potrzeb, co na chwilę obecną nas nie stać. 

Radny Piotr Gołębski - jaki jest plan podłączenia budynku klas I-III 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – na najbliższy rok nie przewidujemy kotłownia obecna 

olejowa działa funkcjonuje mimo już swoich lat nie ukrywam, że bacznie ją obserwujemy. 

Jeżeli będzie potrzeba i wymaga podpięcia się do kolektorów peletowych to w okresie letnim 

będziemy podejmować takie decyzje. Wycenę mieliśmy w granicach 60-80 tys. zł, jeżeli 

będzie taka konieczność to ja będę za tym żeby podpiąć dwu kotłową kotłownie, pelletową. 

Ta kotłownia na pellet już się rozkręciła nauczyli się pracownicy eksploatować. Nie zmienia 

to faktu i problemu, że brutalnie wskazała ta kotłownia i opomiarowanie budynków zarówno 

szkolnych jak również budynków nauczycielskich na ulicy Partyzantów. Inny problem 

nauczyciele z ulicy Partyzantów nie do końca się zgadzają, jak co tam jest. Niestety to wynika 

z problemu wewnętrznego rozwiązania tamtych instalacji cieplnych z problemu 

wewnętrznego nie funkcjonowania wspólnoty mieszkaniowej i na początku roku kilka osób 

mówiło o odłączeniu się od kotłowni szkolnej, do czego maja prawo. Oni nie mają obowiązku 

korzystać z tej kotłowni. Gmina sprzedając te mieszkania miała obowiązek zapewnić ciepło.   

Radny Piotr Lesiński - mam dwie rzeczy po pierwsze sprawa dotyczy nieuczciwych 

wykonawców dla Urzędu Gminy, jeśli chodzi o plany studium warunków czy plan 

zagospodarowania. Dwa razy pytałem czy można ograniczyć dostępność takich nieuczciwych 

wykonawców odpowiedź otrzymałem, że jest to problem, bo są przetargi. Zapytałem się czy 

jest taka możliwość wykonania zapytania ofertowego. Otrzymałem od znajomych takie 

zapytanie ofertowe z gminy- miasta Złotoryja gdzie mówią, że można wystąpić do znanych 

firm z zapytaniem ofertowym gdzie wartość wykonywanych robót nie przekracza 30 tys. euro. 

Czy my możemy też o to występować? 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – do 30 tys. euro tak. Natomiast do tej pory zapytanie 

ofertowe jest szerszym zapytaniem i w ten sposób szukamy rozwiązania. Nie ukrywam, ze m 

mimo zapisów prawnych, które podniosły tą kwotę zapytania ofertowego do 30 tys. euro dla 

mnie czystsze w opinii wszystkich, którzy przychodzą kontrolować Urząd bardziej klarowne 

jest dokonanie zapytania w formie przetargu otwartego na każdą działalność. Natomiast 

prawdopodobnie tego, co nam się szykuje w przyszłym roku wykonawstwa planu 

zagospodarowania przestrzennego dla Mniszków gm.: Janowice Wielkie pewnie rozpytamy 

ościenne gminy, kto dobrze robi Natomiast wcale nie mam pewności, o czym już mówiłem, 
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Że oni w ramach koleżeńskiego……. przystąpią do takiego zapytania. Prawo o zamówieniach 

publicznych pozwala nam na to. 

Radny Piotr Lesiński – druga rzecz dotyczy worka oświatowego. Chciałbym wrócić do 

nienależnie pobranej subwencji. Występowałem z interpelacja 30 12.2014 roku ( minęły 2 

lata), jaki został dług i w jakich latach powstał. Otrzymałem odpowiedź, że w latach 2006-

2010 była pobierana z budżetu państwa z przeznaczeniem na realizację zajęć oświatowych. W 

2012 roku odbyło się zebranie pracowników szkoły i nauczycieli z Panem Wójtem i z Panem 

Sekretarzem oczywiście wiadomo, że bezpośrednio żaden pracownik szkoły nie wziął tych 

pieniędzy do kieszeni tylko były to dodatkowe zajęcia oświatowe, itd. remonty na normalną 

działalność szkoły. Nauczyciele wzięli to sobie na klatę i poczuli troszkę trzeba pomóc w 

spłacaniu tych długów i zgodzili się, bo było takie zapytanie, bo o tym decydowała Rada 

Gminy czy nauczyciele zrezygnowaliby z części dodatków, które dostają kosztem zrobienia 

oszczędności. Może to potrwa rok a może troszeczkę dłużej. Oczywiście wszyscy jednym 

głosem zgodzili się, że trzeba pomóc. W roku 2012 rada Gminy podjęła uchwałę o obniżeniu 

dodatków ( nie pensje). Na te dodatki wpływały dodatek wychowawczy ( za wychowawstwo) 

funkcyjne stanowiska dodatek mieszkaniowy opieka nad stażystą i dodatek motywacyjny. 

Średnio te dodatki zostały zmniejszone o 50% tzn. licząc statystycznie każdy nauczyciel 

dostawał 100 zł mniej do pensji. W 2016 roku minęły 4 lata i w odpowiedzi na moją 

interpelację gdzie pytałem, kiedy jest możliwość to otrzymałem odpowiedź. Z uwagi na 

pozostające zadłużenie i duży koszt jego spłaty, uniemożliwiający możliwość przeznaczenia 

środków na inne potrzeby, gmina nie może aktualnie planować zwiększenia nakładów 

płacowych dla nauczycieli ponad stan określony uchwałami Rady Gminy w 2012 roku. Pytam 

dla tego, że obligatoryjnie koleżanki i koledzy bardzo mnie prosili abym zadał takie pytanie 

skoro w Informatorze gminnym napisaliśmy, że dług szkoły został zakończony to zadali mi 

pytanie czy jest możliwość do powrotu do tych dodatków do tych proporcji, które były w 

2012 roku, bo jeżeli one były juz w 2012 roku zmniejszone 50% to one wróciły do roku 

2007.( jest to 9-10 lat) To jest moje pytanie, bo wiadomo, że sytuacja jest wszędzie ciężka w 

gminie teraz jest reforma oświatowa, itd. ale o takie zapytanie mnie prosili.      

Wójt Gminy Kamil Kowalski – przed chwilą państwo rozmawialiście o budżecie na 2017 

rok i to był właściwy moment żeby zadać takie pytanie. Z całym szacunkiem do nauczycieli i 

ich pracy z szacunkiem, co do tego, że albo rozeszło się po kościach albo nauczyciele 

zrozumieli, że to nie Wójt Kamil Kowalski był winny temu, że trzeba było dodatki 

motywacyjne odebrać już dzisiaj, za co dziękuje nauczycielom i pracownikom obsługi. W 

2012rokun obniżając te stawki dodatków Panie radny zatrzymaliśmy je na poziomie 

standartowych dla wszystkich ościennych gmin.  To pamiętam, jaka dziś. To nie było nagłe 

ścięcie, że nauczyciele Janowickiej szkoły będą, poniżej jakiej kol wiek norm To było z 

ściągnięcie z wygórowanych ponad normę standardowe w gminach ościennych na terenie 

powiatu Jeleniogórskiego bądź w kierunku powiatu na północ od nas. Tak faktycznie zgodzę 

się z Panem w świetle, co jest rysowane kompletnie totalnej nie pewności ile etatów, w jakich 

godzinach, na jakie klasy itd. i na jakie wydatki jeszcze my musimy ponieść z budżetu gminy, 

bo to nie są pieniądze z subwencji. Ja nie czuje się pewny żeby w tej chwili coś więcej 

powiedzieć. Nie zapomnę wystąpień przewodniczących związków zawodowych, którzy 

krzyczeli, ale chce powiedzieć, że to wy jesteście największą grupą zawodową na garnuszku 

budżetu gminy Janowice Wielkie. 24 pracowników Urzędu Gminy to nie jest nic w 

porównaniu z nauczycielami jest to zawsze rozmowa o rzeczach trudnych, bo zarobek. Nie 

wiem, co nam przyniesie reforma w roku 2017 - 2018 i nie wiem, z czym się spotkamy, z 

jakimi trudnościami zadaniami narzuconymi, ale wiem, że będę musiał je zrealizować i 

sprostać, jako organ prowadzący organ nadzorujący GZS jeszcze.  Celowo wysłałam 

Sekretarza na spotkanie z Panią Minister strona ministerialna twierdzi, że będzie świetnie. Ja 
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tylko się cieszę, że mamy jeden tylko GZS, bo ta bolączka pt. likwidacja oddziałów 

nauczyciele bez pracy zupełnie śmiem twierdzić, że jakoś to przebrniemy. 

Radny Jędrzej Wasiak Poniatowski – dwie krótkie sprawy jedna dotyczy drogi w 

Mniszkowie ponowna sytuacja dotyczy drogi w Miedziance na wysokości kościoła tam jest 

wżer w asfalcie na pół drogi też będzie prośba ja złoże pisma oczywiście o to żeby Powiat to 

zrobił. A druga rzecz pewnie nie nowa dotycząca lustra drogowego czy jest możliwość 

postawienia przy przejściu kolejowym. Mieszkańcy mnie pytajni proszą abym zaapelował.  

Samochody, które przejeżdżają przez przejazd kolejowy i skręcają w kierunku Miedzianki 

bądź Mniszkowa mają ograniczoną widoczność tych samochodów, które są z prawej strony. 

Takie lustro drogowe rozwiązałoby taki problemy i ułatwiłoby widoczność kierowcom i tym 

samym zapewni większy poziom bezpieczeństwa kierowcom skręcającym od strony 

Radomierz w kierunki Miedzianki i Mniszkowa. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – rozumie, że to po tej stronie gdzie jest kapliczka. Tak 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak – ja mam pytanie do Sekretarza ile jest 

zgłoszonych kandydatów na społecznych opiekunów kotów wolno żyjących 
 Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński - na chwilę obecną mamy 3 kandydatów. Na początku 

stycznia zrobimy spotkanie i wtedy okaże się ile potwierdzeń mamy na chęć uczestniczenia w 

naszym programie 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Alicja Kozak – ja bardzo dziękuje ze swojej strony i 

radnej Iwony Niedżwiedzińskiej za podjecie takiej inicjatywy i jeżeli mogę prosić to 

chciałabym uczestniczyć w tym spotkaniu. Dobrze poprosimy panią.  Chciałabym się odnieść 

do odpowiedzi na złożony nasz wniosek a dokładnie dotyczący psa, który znajduje się na 

oczyszczalni ścieków. Ja nie do końca nie rozumie odpowiedź w tym zakresie. Pozwolę sobie 

ten fragment przeczytać: „Ze względu humanitarnych w perspektywie kilku lat 

zagospodarujemy jedno z błąkających się zwierząt, dając mu schronienie na terenie 

oczyszczalni ścieków w miejsce obecnego psa stróżującego Iwana, przy czy podkreślamy, ze 

taka decyzja będzie wynikała jak poprzednio nie z zamiaru wyposażenia oczyszczalni w żywy 

inwentarz, ale – jak wobec obecnego psa Iwana – wyłącznie z zamiarem uratowania mu życia 

i uczynienia jego losu użytecznym człowiekowi w takim stopniu, w jakim oczekuje się tego 

od psa i potocznych nie wydaje się zasadnym umieszczenie w schronisku psa stróżującego na 

oczyszczalni, mimo, że gmina nie poczuwa się za jego właściciela”. Może ja zostałam źle 

zrozumiana, ale nie przypominam sobie żebym wnioskowała o umieszczenie, jakiego kol 

wiek psa w schronisku a na pewno już nie o tego psa, o którym mowa w odpowiedzi na pismo. 

Chodziło mi o to, że jeżeli pies znajduje się na oczyszczalni pod opieką gminy to moim 

zdaniem jego utrzymanie nie powinno być finansowane z programu opieki nad zwierzętami. 

Żadne taki wniosek nie padł i jeśli tak to zostało zrozumiane to zabrałam głos po to, żeby to 

wyjaśnić. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński – chcieliśmy możliwie w pełni odpowiedzieć Pani 

radnej na wszelkie kwestie, które się pojawiły odnośnie psa Iwana, oczywiście ten pies kiedyś 

zdechnie i wtedy będziemy musieli jakiegoś innego w te miejsce przyjąć, oczywiście nie, 

dlatego że chcemy to zrobić, bo to nie jest zadanie własne oczyszczalni ścieków a robimy to 

wszystko żeby jednego psa a w tym przypadku Iwana ocalić. 

Alicja Kozak – jak to rozumiem i jest to bardzo dobry przykład. Powtórzę jeszcze raz; jeśli 

pies ma opiekuna, a tym opiekunem jest gmina, bo pies ma budę, ma karmę, to nie jest to 

zwierzę bezdomne. Nie chciałabym tego tematu rozwijać, chciałam tylko wyjaśnić, ze żaden 

wniosek dotyczący umieszczenia psa Iwana w schronisku z moich ust nie padł. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski: Możemy albo zlitować się nad tym psem, albo gmina, która nie 

ma w swoich zadaniach przyjmowania na własność psów, które po zamknięciu na terenie 

oczyszczalni stają się jej własnością, to sekretarz miał na myśli.  Powiem Państwu to, co 

powiedziałem Sekretarzowi: Masz za swoje. My bardzo wnikliwie czytamy odpowiedzi, które 
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są Państwu wysyłane. Mieliśmy różnicę zdań, co do odpowiedzi, poszła odpowiedź w formie, 

której rozumowanie przyjął Pan Sekretarz. 

Radna Iwona Niedźwiedzińska – ja zwracam się do radnego Powiatowego pana Sławomira 

Celta i usłyszał, jakie mamy problemu od lat z wydziałem dróg powiatowych. Realizacja, 

jakich kol wiek wniosków jest to walka z wiatrakami. Prosiłam osobiście radnego Celta, aby 

pomógł mi w usunięciu tak niebezpiecznego drzewa z taką dziurą przy drodze powiatowej. 

Nawet jego interwencja w maju nie przyniosła skutku dopiero zostało usunięte w grudniu 

między Trzcińskiem a Wojanowem. Nie wiem czyja to zasługa, ale faktycznie, jeżeli jakie kol 

wiek małe rację i małe JAKIEŚ wnioski, które przez rok wpływają no mamy problem z 

egzekwowaniem. Popatrzyłam, że w 2017 roku Powiat jeleniogórski na ścinkę drzew 

karczowanie krzaków przeznacza 10 tys. zł ( ma w planie w budżecie) Mam pytanie do 

radnego celta czy wiadomo jest czy ten temat najbardziej nas interesujący w dziale transportu 

i łączności przewidziane są inwestycje na przyszły rok. Czy wiadomo, ze powiat oprócz 

Janowic Wielkich ma pozostałe gminy? Ale my będziemy się interesować i walczyć o tematy 

nasze przyziemne w Janowicach. Jaką mamy szansę na przebudowę drogi w tym złym stanie 

Radomierz –przełęcz karpnicka?   

Radny Powiatowy Sławomir Celt – odnośnie tego drzewa to chodziłem prawie przez 

miesiąc okazało się, że drzewo jest na terenie gminy Mysłakowice. Odnośnie pani pytanie to 

powiem, że odnośnie usuwania skutków klęsk żywiołowych na remonty dróg nasza droga 

Radomierz – Kowary podzielona jest na poszczególne etapy. Powiem tak, że bardzo trudno 

było wpiąć w te pięć priorytetowo, ale na dzień dzisiejszy mam prośbę tutaj do radnych żeby 

na następnych sesjach pochylili się nad tym tematem i ten temat przewałkować, bo z mojej 

strony starałem się żeby ujęte było przynajmniej w pięciu priorytetowych zadaniach w 

programie usuwania skutków klęsk żywiołowych ( przeciwpowodziowego) Na dzień 

dzisiejszy jest przewidziany, ( jeśli chodzi o dokumentację) na trzecim miejscu. Przekazane 

jest, 60 tys. zł na dokumentację na pięć zadań. Wiem, że gmina ma duże problemy finansowe, 

ale bardzo proszę o wsparcie minimalne powiatu( wkład własny gminy) żeby dołożyć się do 

dokumentacji i kosztorysu inwestorskiego na tą drogę miedzy Radomierzem a Kowarami. Jak 

już powiedziałem ta droga zostanie podzielona etapami? I etap to będzie miedzy 

Radomierzem a mostem w Janowicach Wielkich. Natomiast, jeżeli chodzi o wykonanie tej 

drogi to nasza droga jest na miejscu czwartym. Jeśli chodzi o dokumentację to jest trzecia a 

jeśli chodzi o wykonanie to jest czwarta.   

Wójt Gminy Kamil Kowalski - - ja dodam tylko, że 10 tys. zł na ścinkę drzew karczowanie 

krzaków przeznacza 10 tys. zł to jest problem na skalę całego kraju, bo NIK wprost 

powiedziała, że wycinanie drzew przy drogach powiatowych i innych bez przeprowadzenia 

zapytania ( pozysk) jest uszczuplaniem dochodów samorządów i jest niedozwolone z budżetu 

państwa. A co za tym idzie wszystkie takie wymęczone przycinki gałęzi zwisających, co 

miewały miejsca na terenie naszej gminy już nie będą miały miejsca.  Pracę, którą trzeba 

włożyć szczególnie przy przecince itd. to powiat, za 10 tys. zł będzie wstanie wyciąć trzy 

drzewa. 

Radny Powiatowy Sławomir Celt – chciałbym powiedzieć jeszcze, że jak byłem ostatnio na 

sesji Rady Gminy u państwa to czułem się niekomfortowo przy udziale Wicestarosty i 

członkiem zarządu. Na dzień dzisiejszy jak jest miedzy nami sytuacja jest patowa. Do tego 

dochodzi, że są ciągani po sądach nawet to, że wystąpili z pismem o nagranie z sesji z 

udziałem Wicestarosty to świadczy, że coś się dzieje. Ja czułem się nie komfortowo na tej 

sesji ja nie będę za kogoś przepraszał i mogę powiedzieć, że ja nie będę odpowiadać za nich 

za ta sytuacje, która była na tej radzie powinno paść być słowo przepraszam i to czynie za 

siebie.   

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – doceniam i dziękujemy za te słowa.   
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Radna Iwona Niedźwiedzińska – chciałabym Panu Wójtowi podziękować za dostarczenie 

rozliczenia końcowego inwestycji, która była zgodna z porozumieniem podpisana na 

Trzcińsko drogi.( egzemplarz do wglądu w biurze Rady Gminy pok. 3) .Chciałabym 

podziękować Panu Wójtowi , że jednak udała się realizacja kolejnej inwestycji na terenie 

Trzcińska wykonanie mostu na rzece Bóbr. Jesteśmy naprawdę bardzo zadowoleni. Miałam 

okazję przejechać bez szelestnie pokonuje się przejazdu przez most zobaczymy jak ta 

gwarancja w trakcje użyteczności będzie funkcjonowało. Tu jest przykład tego, że jak się 

założy cel i do niego brnie to można go osiągnąć razem wspólnie Wójt i my dla dobra 

naszych mieszkańców. Panie Wójcie proszę mi powiedzieć widnieje informacja na drzwiach 

biblioteki w Trzcińsku. Biblioteka w Trzcińsku od dnia 30.11.2016Roku jest nieczynna. Nikt 

nic nie wie, co się dzieje. Pracownik wypowiedział umowę. Długo letni pracownik na pół 

etatu była w trzy miesięcznym okresie wypowiedzenia. Co dalej z naszą biblioteką, jakie 

macie państwo plany i kiedy będzie uruchomiona, bo tak samo salka komputerowa n 

nieczynna? Idą ferie zimowe a teraz ferie świąteczne.   

Wójt Gminy Kamil Kowalski – to samo pytanie zadałem niezależnej jednostce Pani 

Kierownik Biblioteki –powiedziała, że postara się do końca roku postara się znaleźć kogoś do 

pracy w bibliotece. O ile nie to ja od stycznia będę wszczynał procedury naborowe, jako 

jednostce podległej na pracownika do tej biblioteki. Nie będę komentował, co i jak, w którą 

stronę miałem sygnały, ale mogę powiedzieć, że wszystko wskazuje na to, że ja od stycznia 

będę ogłaszał nabór. To stanowisko jest bez wielkiego szału, bo tylko 1/2etatu. Zobaczymy 

jak to się wszystko poukłada w planach nie mamy likwidacji biblioteki.   

Radna Iwona Niedźwiedzińska – odnośnej złożonej interpelacji do dnia dzisiejszego 

czekamy mieszkańcy Trzcińska tej osady gdzie podpisaliśmy odnośnie uprzątnięcia 

kamyczków. Jeżeli ja, jako radna otrzymuje odpowiedź (Gmina do połowy listopada 

wstrzyma wszelkie prace porządkowe na tych drogach) do dnia dzisiejszego nie zostały 

usunięte. Druga odpowiedź na moją interpelację w sprawie kwoty umorzeń dla 

Stowarzyszenia FAKTOR. Zadałam proste pytanie na sesji i raz złożyłam wniosek w tym 

samym temacie, ale pod innym kątem i otrzymałam odpowiedź zawiłą i tak nieprecyzyjna, że 

muszę się udać do kogoś z tym tekstem o przeczytanie go ze zrozumieniem. Nie jestem 

wstanie na podstawie tej odpowiedzi wyliczyć ile faktycznie FAKTOROWI umorzona za rok 

2015 -2016.  Odpowiedź zapisana jest, że kwota umorzeń podatkowych dla Stowarzyszenia 

Faktor od stycznia 2014 do września 2016 gdzie umowa z FAKTOREM została podpisana od 

października 2014 tu trzeba bacznie się przyglądać i analizować sprawę, bo tak się traktuje 

nasze wnioski i odpowiedzi tak zawiłe, że jeżeli ktoś państwa chciałby odczytać, jaka kwota 

została umorzona nie jestem w stanie tego stwierdzić i wam przekazać.  Wygląda, że za X, XI 

i XII i – 2015 w ogóle nie mówi się, o jakiej kol wiek kwocie umorzenia. Tutaj chciałabym 

tylko dodać, że ktoś coś szuka tylko chodzi o fakt przekazywania informacji radnym. Może 

nie wszyscy angażują się w dokumenty, ale jeżeli ja się angażuje i podnoszę rękę głosując to 

chcę mieć pełną informację i czyste podejście do sprawy. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – bardzo serdecznie zapraszam już po nowym roku do Urzędu 

Pan Andrzej Rybak przedstawi przepisy odnośnie naliczania i sposób umorzeń należności 

podatkowych. Każda odpowiedź jest konsultowana ze mną i bardzo proszę o zrozumienie, że 

to nie jest chęć zamydlenia wam oczu, bo od początku mojej pracy Jak Wójt Gminy Janowice 

Wielkie jest wszystko jasne i precyzyjnie otwarte. To, co jest w Urzędzie podlega kontroli nie 

tylko waszej. Jesteśmy z wszystkiego rozliczani sporządzamy sprawozdania itd. Nie mam 

zamiaru zaciemnić lub coś ukryć. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz, – co dzieje się z uchwała, którą 

mieliśmy procedować odnośnie Alei Jarzęba Szwedzkiego gdzie to utknęło. Mieliśmy ująć 

nowe nasadzenia. 
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Sekretarz Miłosz Kamiński- projekt nie mógł być procedowany, bo po zdjęciu projektu 

uchwały z obrad wystąpiliśmy o obowiązkową opinię do Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska, na którą do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy odpowiedzi oczekujemy 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – Panie Wójcie, kiedy przystępowaliśmy 

do ZIT umawialiśmy się, że z każdego posiedzenia będą dostarczane protokoły do biura rady 

a okazuje się, że nie są przekazywane a posiedzeń juz było troszkę. Bardzo proszę o 

dopilnowanie tego, bo interesuje nas, co się dzieje i o czym jest mowa na tych posiedzeniach 

Wójt Gminy Kamil Kowalski - natomiast o tyle będzie trudne, bo będziemy musieli każdo 

razowo występować pisemnie. Nie wszystkie posiedzenia są protokółowane jak posiedzenia 

rady miasta O ile coś otrzymamy z ZIT przekażemy to do Biura Rady. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – chodzi mi tu przedstawienia naszego 

stanowiska, jako rady na posiedzeniu ZIT wtedy dodatkowy protokół był jeden jedyny, za co 

wtedy bardzo dziękowałem. Było to przyobiecane, że jak będą protokoły to będą trafiały do 

nas. Minęło pół roku i nic nie trafiło do nas. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski =- nie zawsze jest ta sama formuła posiedzenia czasami jest 

krótkie spotkanie gdzie wcześniej otrzymujemy teksty uchwały wspólnej członków ZIT i 

temat mamy do ogarnięcia w półgodziny. Dobrze postaram się o tym pomówić. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - zapewne pan wie, że członkowie 

grupy odnowy wsi dokonali wyboru to, co ma być kupione za tą nagrodę, czyli dokładnie 

takie samy lampy i oprawy jak są na Zielonej Dolinie. Pytanie, kiedy to zostanie to 

zrealizowane z budżetu. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski – jak tylko zapoznam. Ponieważ to nie członkowie Grupy 

Odnowy Wsi dokonują tego wyboru, na co te pieniążki wydatkowane. Natomiast wiem, że 

była jakaś nieformalna prośba żeby pracownik odszukał, (co było zamontowane) nie miałem 

czasu, aby się z tym zapoznać, jeżeli się okaże ze to są te pieniądze, które my akceptujemy, 

jako urząd się to myślę, że jak pozwolą warunki pogodowe to początkiem roku następnego. 

Prezes GLKS ”Rudawy” Sławomir Skalany - w związku z mijającym rokiem chciałbym 

Wójtowi Przewodniczącemu Rady Gminy radnym Sekretarzowi Gminy Skarbnikowi Gminy i 

Sołtysom podziękować za wkład i zaangażowanie się w roku 2016 i mam nadzieję, że rok 

2017 będzie również udanym rokiem we współpracy. Ja z kolei będę chciał się pochwalić 

jeszcze lepszą pracą nowym obiektem tak żeby nasze i wasze dzieci miały lepszy piękniejszy 

obiekt i sukcesy w sporcie. Na chwile obecną mamy 42 dzieci mamy dwie grupy. Natomiast 

jak mi już wiadomo to na rok 2017 jest szansa zwiększyć ilość uczestników, co bardzo mnie 

cieszy. Mam też dzieci z gmin ościennych tj. z byłej Maciejowej i z Kaczorowa. Otwieramy 

większe i szersze horyzonty. Dziękuje wszystkim 

Więcej pytań i uwag nie stwierdzono   

 Ad.9.Sprawy organizacyjne Rady Gminy w Janowicach Wielkich 

 Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - chciałbym złożyć jedną rzecz 

odnośnie ostatniego posiedzenia Komisji Budżetu Infrastruktury Komunalnej Panie Wójcie 

jest to sprawa bardzo przykra mianowicie pomysł z tym żeby to radny protokółował 

posiedzenie komisji. Mi, jako Przewodniczącemu Rady porządek przewrócił się do góry 

nogami jak to usłyszałem od przewodniczącego komisji budżetowej, że był taki pomysł i to, 

że był poważnie traktowany ze strony Urzędu. Ja tylko przypomnę, że według statutu gminy 

odpowiedzialnym za przygotowanie obrad jest Wójt i to jest w Pana gestii żeby pracownik 

urzędu był i protokółował. Nie wyobrażam sobie żeby radny na posiedzeniu zajmował się 

jeszcze protokołowaniem. Bardzo proszę żeby taki pomysł był pierwszym i ostatnim 

pomysłem na temat protokołowania przez radnego posiedzenia komisji. - Bardzo proszę Panie 

Miłoszu.? 

Miłosz Kamiński Sekretarz Gminy - Może Pan Wójt będzie chciał odpowiedzieć. 
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Wójt Gminy Kamil Kowalski – Nie ja dziękuję, nie czuję potrzeby odpowiadania. i Pana też 

proszę też o nie zajmowanie stanowiska. 

Radny Jędrzej Wasiak Poniatowski – ja mam taki temat, który jest wynikiem kontroli 

naszej Komisji Rewizyjnej, na którym zawnioskowaliśmy terminowość odpowiadania na 

pisma i interpelacje.  Jest duża poprawa.  Natomiast w trakcie rozmów z Sekretarzem wynikło, 

że czasami się pojawiają rozbieżności między treścią wniosków bądź interpelacji, które są 

zgłaszane w trakcje posiedzenia rady a tym, co czasami składane jest na piśmie a tym, co 

faktycznie radny miał na myśli. Druga rzecz to takie formułowanie ustne powoduje to, że 

mogą pojawiać się przekłamania błędy i jeszcze wydłużają czas sformalizowania tak 

naprawdę tych wniosków. Pytanie jest takie czy my jesteśmy w stanie tak naprawdę sami 

sobie tak narzucić dotyczy też sołtysów żeby wszystkie wnioski i te interpelacje, na które nie 

mogą otrzymać odpowiedzi bezpośrednio na sesji zawsze były formułowane pisemnie oprócz 

tego, że tutaj dyskutujemy na różne tematy.  Uważam, że usprawniłoby to pracę było to 

sugestia ze strony pracowników Urzędu i uniknęłoby się właśnie jakiś przekłamań czy złego 

zrozumienia, bo czasami jest to szybko notowane czasami złe odczytanie zapisu. Czy coś 

takiego moglibyśmy wprowadzić? 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – z każdej sesji jest sporządzany wyciąg 

z protokołu w momencie, kiedy radni zadają pytania w pkt. Interpelacje, wnioski, zapytania 

Radnych. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski. Za każdym razem proszę radnych żeby wyraźnie 

mówili czy jest to wniosek czy jest to interpelacja. Mówię, dlatego, że po takim spotkaniu każdy 

wniosek i interpelacja są rejestrowane w rejestrze i przesłane do wójta – celem udzielenia 

odpowiedzi radnemu jak również podjęcia działań z tym związanych.  Pani Bogusia nie ma 

obowiązku i nie musi sporządzać spraw. A dzisiaj nie zanotowano wniosków ani interpelacji, bo 

każdy z was zgłasza sprawę. Proszę was jeszcze raz zaznaczajcie wyraźnie, bo taki protokół jest 

do wglądu dla Wójta jak również pracowników Urzędu. 

Radny Jędrzej Wasiak Poniatowski – i dlatego może byłoby więcej pracy ze strony naszej, ale 

tak naprawdę nie byłoby tej niejasności. Ułatwi to i usprawni pracę 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz – zależy to wszystko od was.  Dlatego ja 

za każdym razem przypominam abyście zaznaczali czy jest to wniosek czy interpelacja. 

Interpelację można złożyć również ustnie na sesji. 

Więcej pytań i uwag nie stwierdzono  

 

Ad.10.Przyjęcie protokołu z  XXII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - kto z radnych jest za przyjęciem 

protokołu z XXII sesji Rady Gminy zechce podnieść rękę. 

Oznajmił, że w czasie głosowania na sali obrad obecnych jest 12 radnych W wyniku 

przeprowadzonego głosowania jawnego głosowało 12 radnych, 12 głosów „za” głosy 

‘’wstrzymuje się’’ i głosy „ przeciw” nie wystąpiły,.( nieobecny radny na sali obrad:, P. 

Gołębski) 

Stwierdzam, że większością głosów „za” Rada przyjęła protokół z XXII sesji Rady Gminy. 

 

Ad.11. Zamknięcie XXIII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczącego Rady Gminy Paweł Pawłowicz - zakres tematyczny porządku obrad 

został omówiony w sposób wyczerpujący. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag i zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy o 16: 00 dokonał zamknięcia XXIII sesji Rady Gminy w 

Janowicach Wielkich, podziękował wszystkim za przybycie i aktywne uczestnictwo w 

obradach. A z okazji zbliżającego się Nowego Roku 2017 życzył wszystkim nadziei, 

pomyślności, uśmiechu i radości, samych sukcesów w życiu zawodowym i prywatnym. 

Wójt Gminy Kamil Kowalski - ja również życzę, aby ten rok 2017 nie był gorszy od po 

poprzedniego życzę samych sukcesów w życiu zawodowym i rodzinnym i prywatnym. 
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Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała                                                                     Przewodniczył 

Bogusława Nestorowicz                                                     Przewodniczący 

Insp. ds. Rady Gminy                                                          Rady  Gminy 

i działalności gospodarczej                                              Paweł   Pawłowicz   

 

 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy w Biurze Rady Gminy pok. Nr 3. 

 

 

 

 

Przebieg sesji został zapisany na urządzeniu rejestrującym dźwięk i udostępniany jest w 

Biurze Rady Gminy w Janowicach Wielkich pok. nr 3. Jednocześnie informuję, że niektóre 

fragmenty sesji nie zostały zaprotokołowane w formie papierowej gdyż z przyczyn 

technicznych nie są możliwe do odsłuchania. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


